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OPĆE INFORMACIJE 

1. Besplatan studij u Danskoj: Prijave, rokovi i upisi za 
2021. 

Već duže vrijeme aktivno istražujete mogućnosti besplatnog studija u Danskoj ali još 

niste donijeli konačnu odluku? Možda vas i situacija sa globalnom pandemijom spriječava 

u tome? Kao vodeći savjetnici za obrazovanje u inozemstvu i ove godine organiziramo u 

veljači prezentacije  povodom otvaranja prijava na preddiplomski studij u Danskoj. 

Pripremili smo za vas vodič kroz prijavu na besplatan studij u Danskoj 2021. 

Pozivamo vas da otkrijete: 

1. Je li studij u Danskoj pravi izbor za vas kroz zanimljiv kviz; 

2. Kako izgleda studij u Danskoj u doba pandemije kroz intervju s nekoliko 

studenata; 

3. Top škole po gradovima: Istražili smo iz kojih škola maturanti najčešće odlaze na 

studij u Dansku; 

4. Koje su prednosti studiranja u manjem gradu? Donosimo top razloge za upis 

besplatnog studija u manjim danskim gradovima. 

Prijavite se na ONLINE PREZENTACIJU i ne propustite priliku čuti sve informacije o 

važnim koracima kod prijave, BHV Education savjetovanju, iskustvima studenata iz 

Hrvatske koji su već na studiju u Danskoj kao i prednostima besplatne prijave uz BHV 
Education, te rokovima za predaju potrebne dokumentacije. 

 
 
 

RIJEKA: 

UTORAK, 
09.02. 

 

OSIJEK: 

SRIJEDA, 
10.02. 

 

ZAGREB: 

ČETVRTAK, 
11.02. 

 

SPLIT: 

PETAK,  

12.02. 
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1.1. Gosti na prezentacijama 2021. 
 

 

 
 
“Živim u Copenhagenu devet mjeseci 

(and still counting). Moja dosadašnja 

iskustva su pozitivna, oduševljena sam 

gradom, ljudima, kulturom i mjestima. 

Pa, dajte da vam pobliže objasnim 

zašto!” 

 

 

“Živim i besplatno studiram Multimedia 

Design and Communication u manjem 

gradiću Koldingu na jugu Danske više od 

godinu dana. Studentski život u Danskoj 

je nešto najbolje što mi se dogodilo. Kao 

student sam se zaposlio na više mjesta i 

naravno da svaki posao ima svoje 

prednosti i mane. Preporučam svima da 

donesu odluku što zapravo žele u životu i 

ako vas zanima studiranje u inozemstvu, 
krenite hrabro u tom smjeru.” 

 

“Mi smo Nika i Karla, imamo 20 godina i 

trenutno studiramo u Koldingu Za 4. 

semestar u kojem se sada nalazimo, 

obavezna je praksa koju obavljamo u 

Zagrebu. Odlično je što postoji ta 

mogućnost obavljanja prakse bilo gdje u 

svijetu uz odobrenje fakulteta. Poslije 

završetka AP programa, planiramo se 

prijaviti na Bachelor’s top-up program na 

Business Academy Aarhus. Danski način 

studiranja nam se sviđa jer sadrži puno 

praktičnog rada, što pruža veću dozu 

snalažljivosti i znanja pri budućem 

poslu.” 
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“Nakon godine i pol studiranja u 

Hrvatskoj odlučio sam promijeniti svoj 

život i svoj studij pa sam se preselio u 

Dansku. Sada živim u Aarhusu i studiram 
Multimedia Design.“

 
 

 
Studiraj u inozemstvu na danski način. Znaš li da u Danskoj možeš studirati više od 

500 različitih programa na engleskom jeziku? Danska je zadnjih šest godina hit 

studijska destinacija među Hrvatima. BHV Education je u tom periodu uspješno 

pomogao s prijavama, upisima i odlaskom na studij u Dansku svima koji su imali tu 

želju i san. Fakulteti u Danskoj nude idealan spoj teorije i prakse gdje nećeš morati 

učiti teoriju napamet, nego ćeš ju znati primijeniti na stvarnim slučajevima i 

projektnim zadacima. 

 

1. Želiš studirati na međunarodno priznatim i kvalitetnim fakultetima u Europi? 

2. Cilj ti je tijekom studija steći bogato iskustvo i dobiti uvid u praksu?  

3. Želiš biti dio manjih studijskih grupa gdje će te profesor znati po imenu? 

4. Plan ti je učiti o drugim kulturama i steći međunarodne veze? 

 

 

 

Što nudimo našim polaznicima studija: 

o Profesionalna orijentacija i savjetovanje prilikom  odabira studija. 

o Savjetovanje i pomoć prilikom prijave na odabrane  studije i stručno vodstvo 

tijekom cijelog procesa. 

o Prijevod svih dokumenta na engleski jezik. 

o Polaganje Oxford Placement testa u našem uredu. 

o Verifikacija broja sati za tražene predmete. 

o Savjetovanje i pomoć kod prijava za smještaja. 

o Radionica – priprema za osobni intervju. 

o Spajanje sa trenutnim studentima na programu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

www.bhvedu.com


 

www.bhvedu.com  2 
 

 

NAŠE PREDNOSTI: 

 
o Savjetovanje od 2013. godine, 

o Više od 600 prijavljenih i primljenih, 
o Posjetili smo fakultete u Copenhagenu, Aarhusu,  Aalborgu, 

Esbjergu, Koldingu…, 
o Dnevna komunikacija sa svim partnerskim fakultetima, 

o Informacije iz prve ruke, 
o Razvijeni odnosi sa polaznicima koji su već otišli na studij. 

 

 

 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 
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TOP RAZLOZI I PARTNERSKI FAKULTETI 

 

 

 
 
ZAŠTO ODABRATI DANSKU: 

1. besplatan studij na engleskom jeziku 
2. velik izbor preddiplomskih i diplomskih programa 
3. kombinacija teorije i prakse u nastavi 

4. prijateljski odnos s profesorima 
5. male studijske grupe 

6. timski rad na projektima 
7. skandinavski stil života 

8. mogućnost rada 11-15 sati tjedno 
9. besplatan tečaj danskog jezika 

 
OPĆE INFORMACIJE O DANSKOJ: 

 Jedna od najbogatijih zemlja u EU 
 Među top pet najinovativnijih zemalja na svijetu 

 Visoka opremljenost sveučilišnih kapaciteta 

 Velika ulaganja u obrazovanje 
 Inovativni programi i metode učenja za 21. stoljeće 

 Obavezna stručna praksa za sve programe 
 Velika usklađenost studijskih kvota sa zahtjevima tržišta rada 

 Bogati partnerski programi razmjene sa sveučilištima iz cijelog 
svijeta 
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1.  Danski fakulteti jamče posao inženjerima za 

38.000 DKK 

 
Ovih dana preispitujem načine kako informirati hrvatske srednjoškolce i njihove 

roditelje o činjenici da fakulteti u Danskoj studentima inženjerskih smjerova jamče 

zaposlenje po završetku preddiplomskog studija, a prosječna prva plaća iznosi 38.000 

DKK. 

 

Zašto preispitujem? Prvi razlog je taj što ne želim poslati poruku “idite u Dansku, 

tamo su velike plaće”. Drugi razlog je taj što ja osobno ne smatram da bilo tko treba 

studirati samo zato da bi imao bolje plaćen posao. Za mene je izbor studija odgovor 

na unutarnji poziv izgradnje vlastitog identiteta, studiranje je proces u kojem se 

istražuje u jednakoj mjeri koliko i uči, a fakultet je mjesto gdje se sreću kolege i 

mentori koji postaju naši kvalitetni doživotni prijatelji. Diploma je za mene potvrda ne 

samo o stručnosti nego i o izgrađenoj samosvijesti osobe o vlastitoj vrijednosti. 

 

No tako to izgleda u mom idealnom svijetu karijernog savjetnika, dok u stvarnosti 

mnogi izabiru studij na temelju očekivanog statusa i plaće koje će im određena 

diploma donijeti. Nije iznenađenje niti novost da STEM smjerovi studiranja omogućuju 

dobro plaćen posao, pa tako inženjeri i u Hrvatskoj natprosječno zarađuju. Ovih dana 

hrvatski mediji izvještavaju o prodaji hrvatske IT kompanije švedskoj grupaciji za 

vrtoglavih 150 milijuna dolara. Mladi vlasnici dotične kompanije, gospoda Sumina i 

Vučinić, ovim riječima objašnjavaju svoju odluku: “Pridruživanjem Stillfront grupi 

Nanobit dobiva dodatni zamah koji će nam omogućiti nastavak rasta, razvoj novih 

ambicioznih planova i projekata”. 

 

 
 

Upravo je ambicija za rastom i razvojem pravi razlog za odlazak na studij u 

inozemstvo, a kako na razvoj obrazovanja u Hrvatskoj gleda hrvatska politička elita 

zorno nam je predočio predstojnik Ureda predsjednika Vlade dok je u emisiji 

Otvoreno IT poduzetnicima objašnjavao što moramo uvesti u hrvatski školski sustav 

kako bi dobili stručnjake koji znaju razvijati hard-diskove. Izrazi lica gostiju u strudiju 

govore tisuću riječi. 

 

Zašto bi netko iz Hrvatske zamijenio Zagreb, Split ili Rijeku za neki Sonderborg ili 

Kalundborg za koji vjerojatno nikada nije čuo? Zbog kvalitetnog studija koji 

omogućuje osobni i profesionalni razvoj. Pojedini profesori, asistenti i njihove katedre 
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na hrvatskim sveučilištima uistinu se mogu mjeriti sa bilo kojom vrhunskom 

institucijom na svijetu, no cjelokupni sustav na žalost nije pravilno uravnotežen da bi 

mogao ostvariti sve neophodne ciljeve visokoškolskog obrazovanja. Vrlo često 

studenti u Hrvatskoj i danas imaju iste kolegije kao i njihovi roditelji prije 25 godina, 

a studiranje se još uvijek u prevelikoj mjeri svodi na slušanje predavanja i ispitivanje 

individualnog znanja. Po završetku studija mladi ljudi nemaju radnog iskustva u 

struci, a znanje koje su stekli na fakultetu ne znaju upotrijebiti da bi doprinijeli 

kompaniji u kojoj su se zaposlili. Najčešće prvih godinu rada dana uče vrlo osnovne 

stvari od poslodavca. 

 

U Danskoj je potpuno drugačije. Kompanija kada zapošljava mladog diplomca dobiva 

osobu koja zna misliti svojom glavom, rješavati probleme, rasuđivati, strateški 

planirati. Razlog tome je metodologija podučavanja na fakultetu koja se zasniva na 

rješavanju kompleksnih problema koji dolaze iz stvarne poslovne prakse, tzv. 

“Problem Based Learning”. Studenti na tim problemima rade timski, kao što se to 

dešava i u stvarnoj poslovnoj praksi. To im omogućuje razvoj vještina kolaboracije, 

ali i uviđanje vlastitih slabih točaka i rad na njima. Nekima to može biti nedostatak 

vještine uvjeravanja, drugima slijepi optimizam bez argumenata, a trećima 

zaljubljenost u vlastitu ideju zbog kojeg ne mogu dati punu podršku tuđoj ideji. Sve 

je to proces kroz koji ih vode i mentoriraju profesori, uključuje puno samostalnog 

istraživanja kao i grupnog rada, a ishodi učenja mogu biti potpuno neočekivani. Na 

primjeru jednog našeg polaznika, studenti su mislili da su kompleksan poslovni 

problem kompanije riješili uspješno jer su povećali profit kompanije u zadanom 

razdoblju, no nisu razmišljali o tome da su ugrozili radna mjesta što će kompaniju 

puno više koštati u budućnosti. Ovakvi ishodi učenja se ne zaboravljaju onog trenutka 

kada se dobije ocjena u indeks. 

 

Osim zadovoljstva načinom učenja na fakultetu i opremom koja im je tamo na 

raspolaganju, naši studenti posebno ističu važnost rada u struci za vrijeme studija. 

Obavezna praksa raspoređena je na drugoj i trećoj godini studija i u prosjeku svaki 

student uz diplomu ima barem 6 mjeseci radnog iskustva. Mnogi od njih rade u 

Danskoj jer žele usavršiti znanje danskog jezika i produbiti svoje lokalne kontakte u 

toj zemlji, no mnogi odlaze na praksu u druge zemlje EU ili ostatak svijeta. 

 

O svemu tome možete još više saznati na međunarodnom sajmu obrazovanja i online 

konferenciji Dani mobilnosti i edukacije koju organiziramo 17.10.2020. 

Na panelu o studiju u Danskoj će se predstaviti čak šest fakulteta iz Danske, a 

posebno uz ovu temu ističemo University of Southern Denmark ( smjerovi 

Bachelor of Engineering in Mechatronics / Electronics) te University College 

Absalon sa smjerom Bachelor of Engineering in Biotechnology. Registracija je 

besplatna, no broj mjesta za individualne sastanke sa predstavnicima fakulteta ili 

studentima je ograničen. 
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2. Novi program u Danskoj: The International Honours 
Programme in Teaching  

 
Porast broja međunarodnih škola povećava potražnju za učiteljima s interkulturalnim 

kompetencijama. Kao odgovor na to University College Absalon nudi međunarodni 

prediplomski učiteljski studij. 

 

Po čemu je poseban ovaj program? 

Završit ćete dva specijalna interdisciplinarna modula Dio programa odraditi ćete u 

inozemstvu- bilo kao praksu u školi ili kroz studij na nekoj instituciji. Učiteljsko 

iskustvo steći ćete i u danskim i u međunarodnim školama. 

 

Zašto izabrati ovaj program? 

o Prilika za razvoj međunarodnog profila učitelja 

o Jedinstvena mogućnost edukacije prema danskim pedagoškim tradicijama i 

načelima 

o Međunarodni program obogaćen kulturnim raznolikostima s kolegama iz 

cijelog svijeta 

o Atraktivan poslovni profil za sve međunarodne škole kako u Danskoj tako i 

diljem svijeta! 

 

Kampus u Vordingborgu 

Vordingborg je općina u regiji Zealand na jugoistočnoj obali otoka Zealand u južnoj 

Danskoj. Grad Vordingborg ima oko 9000 stanovnika. Najpoznatija gradska atrakcija 

su ostaci drevnog dvorca iz 1364, a jedini očuvani toranj postao je zaštitni simbol 

grada. Grad je na obali te ima dvije male marine, a lokalna plaža osobito je posjećena 

tijekom ljetnih mjeseci. 

 

Absalon Professional College 

Absalon Professional College ima preko 750 zaposlenih i 8500 redovnih studenata. 

Discipline koje nude uglavnom su vezane uz obrazovanje, drušvene nauke i 

zdravstvo. Sadržaj programa primjenjiv je na stvarni svijet kroz mogućnosti 

stažiranja i prakse. Misija Absalona je educirati buduće stručnjake i stvoriti društveno 

kompetentne pojedince koji mogu garantirati visoke standarde u javnim i privatnim 

sektorima. Naglasak je na profesionalizmu, širenju međunarodnih horizonta i 

poticajnom studijskom okruženju. 

 
 

 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 
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2. Besplatan studij u Copenhagenu  

 
Besplatan studij u Copenhagenu jedna je od brojnih mogućnosti koje se nude za 

hrvatske maturante unutar Europe. Copenhagen Business Academy dolazi u Zagreb u 

listopadu kako bi predstavili svoje preddiplomske programe na engleskom jeziku. Uz 

predstavnika fakulteta, prezentaciju će održati i hrvatski student koji je već dvije 

godine na studiju u Copenhagenu. 

 

“Predstavnici prestižne biznis akademije iz danske prijestolnice dolaze u tvoj grad 

kako bi podijelili iskustvo studiranja u Danskoj.” 

 

Postani lider u biznis sektoru. Rezerviraj svoje mjesto na prezentaciji “Besplatan 

studij u Copenhagenu” već danas. Copenhagen Business Academy nije još jedno 

tradicionalno sveučilište. Ključna razlika leži u drugčijoj organizaciji nastave i 

stavljanju velikog naglaska na praksu. 

 

Uz CPH programe naučite kako rješavati stvarne poslovne probleme, a naučenu 

teoriju primijenite odmah kroz obveznu stručnu praksu. CPH je fakultet primijenjenih 

znanosti i centar za razvoj karijere. 

 

GLAVNE PREDNOSTI STUDIJA: 

1. naglasak na praksi gdje je teorija samo pomoć za inovativna rješenja 

2. Kontinuirani posjet kompanijama u sklopu različitih kolegija 

3. Rad na projektima uz obaveznu praksu cijeli semestar 

4. Uvid u globalnu profesionalnu zajednicu 

5. Međunarodno okruženje 

 

UVJETI ZA PRIJAVU: 

1. ambicija i poduzetnički duh 

2. hrvatska matura 

4. položen test engleskog jezika IELTS  ili Oxford Placement test u BHV uredu 

5. motivacijsko pismo i preporuka 
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3. Elektrotehnika i mehatronika u Danskoj  

 
Predstavljamo novo partnersko sveučilište u Danskoj – University of Southern 

Denmark i Faculty of Engineering u Sonderborgu. 

 

STUDIRAJTE NA ENGLESKOM, PRIPREMITE SE ZA KARIJERU I OSTVARITE 

INTERNACIONALNU PERSPEKTIVU 

 

Inženjerski programi u Danskoj jedni su od najrazvijenijih i najperspektivijih 

preddiplomskih i master programa koji se nude na engleskom jeziku. Razlog tome su 

visoka ulaganja u opremljenost sveučilišnih kapaciteta sa naprednom tehnološkom 

opremom, te intenzivna suradnja sveučilišta s lokalnom industrijom koja osigurava za 

studente rad na projektima, mogućnosti za stručnu praksu koja je inače obavezna, te 

nakon toga za one najbolje priliku za budući posao. 

 

University of Southern Denmark nalazi se na rang ljestvici među top 5 danskih 

sveučilišta. Godišnje se na ovo sveučilište upiše više od 1.500 internacionalnih 

studenata. Faculty of Engineering smješten je na samom jugu Danske, u gradu 

Sonderborgu nedaleko od granice sa Njemačkom. Kampus je iznimno 

internacionalnog duha jer broji više od 50% stranih studenata. 

 

Faculty of Engineering i kampus u Sonderborgu nudi sljedeće programe na 

koje vas možemo prijaviti: 

 

o BSc in Engineering (Mechatronics) (Bachelor of Science in Engineering, 3 

godine) 

o BEng in Electronics (Bachelor of Science in Engineering, 3 godine) 

o BEng in Mechatronics (3.5 godina) (Bachelor of Engineering, 3.5 godine) 

o BSc in Engineering (Electronics) (Bachelor of Engineering, 3.5 godine) 

o MSc in Engineering – Mechatronics (Master of Science in Engineering, 2 

godine) 
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 ZANIMLJIVOSTI 

1. Božićnim željama dodaj upis na besplatan studij u 
Danskoj  

 
Popisu svojih božićnih želja dodaj upis na besplatan studij u Danskoj jer iduće godine 

u ovo doba možeš pohađati neki od besplatnih programa, ali i uživati u hygge stilu 

života i jedinstvenom blagdanskom ozračju ove predivne skandinavske zemlje. 

Naime, od 1. veljače 2021. započinju prijave na besplatan studij u Danskoj stoga ti 

na raspolaganju ostaje dovoljno vremena za donošenje te važne odluke. Kako bismo 

ti ipak malo olakšali, odlučili smo s tobom podijeliti djelić zimske atmosfere i načina 

života u najsretnijoj državi svijeta. Otkrij sve o lifestyle-u po danskoj mjeri.   

 

Božićni ručak i tradicionalne blagdanske slastice 

Tradicionalni obiteljski božićni ručak u Danskoj sastoji se od pečene patke, svinjetine 

ili guske uz koje se kao prilog obično poslužuju karamelizirani krumpiri i ukiseljeno 

zelje. Ako te navedena jela osobito ne privlače, sigurni smo da će te privući miris i 

spektakularan izgled svježe pripremljenih slastica u sklopu božićnih tržnica. Božićne 

tržnice glavno su okupljalište za vrijeme blagdana gdje se uz pokoju čašu kuhanog 

vina sa sušenim voćem (gløgg) i uz bogato ukrašen ambijent mogu degustirati i kupiti 

brojne danske slastice, među kojima su nezaobilazni klejner, pohano tijesto koje 

okusom podsjeća na fritule, i medenjaci pebernødder. 

 

 
 

Šetnja osvijetljenim Copenhagenom 

Vrhunac značenja hygeea, danske ugodnosti i jednostavnosti života, ostvaruje se za 

vrijeme božićnih blagdana. Budući da su zime u Danskoj duge i mračne, stanovnici 

ove skandinavske zemlje imaju običaj paljenja svijeći i ukrašavanja ulica jarkim 

božićnim lampicama kako bi otjerali mrak i prizvali svjetlost. Najpopularnije dansko 

turističko odredište Nyhavn u vrijeme blagdana dobiva posebno ruho. Šetnja pokraj 

osvijetljenih brodica i kuća koje se nalaze uz poznati kanal s kuhanim vinom, toplim 

čajem ili vrućom čokoladom u ruci i društvom novih kolega sa studija najbolji je način 

da upoznaš danski način života. 
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Uživanje u slavnom zabavnom parku Tivoli 

Osim za šetnju uz Nyhavn, božićno vrijeme je idealno za posjetu zabavnom parku 

Tivoli. Blagdanska sezona u Tivoliju počinje sredinom studenog i traje sve do zadnjeg 

dana godine uz šareni vatromet. Tijekom ovog razdoblja, visoke okićene jelke, u 

slučaju da ne padne pravi, prekrivene su umjetnim snijegom, a atmosferi doprinosi 

mali milijun lampica i svijeća koji osvijetljavaju cijeli park. Uz veliki izbor zabavnih 

sadržaja, možeš okusiti raznovrsnu kulinarsku ponudu u više od 43 različith lokala 

unutar Tivolija. 

 

Zašto odabrati studij u Danskoj? 

Sada kada znaš što možeš očekivati u Danskoj za vrijeme božićnih blagdana, dat 

ćemo ti još nekoliko razloga za odabir besplatnog studija u ovoj skandinavskoj zemlji. 

Usprkos činjenici što je studij u Danskoj besplatan, neka te to ne zavara, riječ je o 

visoko kvalitetnim, inovativnim i praktičnim programima na preddiplomskoj i 

diplomskoj razini koji će te oboružati vještinama i znanjima za 21. stoljeće. Također, 

nastava se odvija na engleskom jeziku, ali ti je otvorena i mogućnost besplatnog 

učenja danskog jezika. Danska je izuzetno popularna destinacija za hrvatske 

studente, a BHV je u zadnjih šest godina pomogao u prijavama na studij u Dansku 

više od 500 polaznika tako da ćeš biti u sigurnim rukama cijelim putem do svog 

željenog studija. Danska je jedna od najbogatijih zemalja u Europskoj uniji, a veliki 

dio svoga bogatstva ova skandinavska zemlja ulaže u obrazovanje i u opremljenost 

sveučilišnih kapaciteta. Nalazi se i među top deset najinovativnijh zemalja u svijetu 

te, za razliku od Hrvatske, studijske kvote u Danskoj su usklađene sa zahtjevima i 

potražnjom na tržištu rada što će ti olakšati potragu za budućim poslom. 

 

Skandinavski model podučavanja uvelike se razlikuje od onoga u Hrvatskoj: 

programi se odvijaju u malim studijskim grupama, 

kurikulum se sastoji od kombinacije teorije i prakse, 

stručna praksa je obavezna za sve programe, 

profesori su prijateljski nastrojeni, 

studenti u timovima rade na projektima, 

postoje brojne mogućnosti razmjene sa partnerskim sveučilištima iz cijelog svijeta. 

 

Što sve možeš studirati u Danskoj? 

U Danskoj možeš studirati različite preddiplomske i diplomske studije usmjerene na 

područje marketinga, menadžmenta, dizajna, arhitekture i IT tehnologije. Ako još 

uvijek nisi u potpunosti siguran koji je tvoj željeni odabir, naši stručni savjetnici 

svojim dugogodišnjim iskustvom mogu ti pomoći da napraviš najbolji izbor za sebe. 

Valja spomenuti i da uz studij u Danskoj možeš raditi što će olakšati tvoj studentski 

budžet za vrijeme obrazovanja, a kako pronaći posao možeš pročitati ovdje. Pridruži 

se brojnim hrvatskim studentima u Danskoj i otvori se prilikama koje ti se pružaju 

odlaskom u ovu skandinavsku prijestolnicu sreće! 
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2. Studij u Danskoj: Božićni ugođaj i zašto su fakulteti 
u Danskoj tako dobri  

 
Besplatan studij u Danskoj je veliki hit među Hrvatima. Zašto su fakulteti u Danskoj 

tako dobri odlučili smo sami otkriti. 

“Jednostavnost, skromnost, štedljivost, marljivost, inovativnost, uživanje u malim 

stvarima, ugoda, obiteljske vrijednosti, aktivnosti u prirodi, bicikliranje, tolerancija, 

pravednost, otvorenost i izvrsnost samo su neka od obilježja koja mi prva padaju na 

pamet kad pomislim na Dansku.” Ružica Pejić, savjetnica za studij u Danskoj 

 

Dansku sam u zadnje četiri godine posjetila već tri puta i svaki put bivala sam 

oduševljena novim otkrićima o toj zemlji i ljudima koji žive u njoj. E sad – zašto baš 

Danska?! Prije četiri godine počela sam raditi u organizaciji koja se bavi obrazovnim 

programima u inozemstvu. Prije toga nisam pretjerano razmišljala o skandinavskim 

zemljama. Bila je to 2013. godina i svega nekoliko mjeseci nakon što je Hrvatska 

pristupila Europskoj uniji. Skoro u isto vrijeme na vrata BHV Educationa pokucala 

sam ja kao mlada pripravnica i skupa sa mnom danski fakulteti koji su htjeli Hrvatima 

ubaciti bubicu u uho o tome kako mogu besplatno studirati u Danskoj na engleskom 

jeziku i, naravno, o tome kako je Danska super mjesto za život i građenje buduće 

karijere. Ako Hrvati do tada i nisu puno znali o ovoj zemlji, u periodu koji slijedi 

saznali su! Uz brojne napore, aktivnosti, evente, prezentacije, sajmove, radionice i 

webinare otkrili smo svojim sunarodnjacima da su Danci najsretniji narod na svijetu. 

 

Doduše, 2017. godine to je vodstvo preuzela Norveška, a Danci su se spustili na 

drugo mjesto najsretnijih ljudi na svijetu: 

https://www.youtube.com/watch?time_continue=61&v=Se2gfFKp1Iw. 

 

 
 

Slučajnost ili ne, postala sam savjetnica za studij u Danskoj. Kako bih postala prava i 

iskusna savjetnica, posjetila sam nekoliko fakulteta s kojima surađujemo – fakultete 

u Aalborgu, Aarhusu, Copenhagenu i Esbjergu. 

 

Na moju sreću, dva od tri posjeta bila su u predbožićno vrijeme.  Ahh, December in 

Copenhagen! Nema ljepšeg i čarobnijeg božićnog ugođaja od onog skandinavskog. 

Tradicionalna danska večera u restoranu smještenom na starom ribarskom brodu, 

božićna predstava u Tivoli Parku koji je drugi najstariji zabavni park na svijetu, 

lutanje kroz male uličice u centru, autentični suveniri na božićnom sajmu, hygge 
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ugođaj, čaj i kroasan u tradicionalnom danskom pubu u Nyhavnu i da, danski puding 

koji me apsolutno oduševio. 

 

Risalamande ili danski puding tradicionalni je božićni desert još od druge polovice 19. 

stoljeća. Danci ga pripremaju u velikim količinama na dan koji zovu lillejuleaften ili 

“Little Christmas Eve”, a to je 23. prosinca, odnosno dan prije Badnjaka. Običaj je da 

se jede nakon obiteljske božićne večere. Bademi se usitne i stave u smjesu, a jedan 

badem stavi se čitav – osoba koja ga pronađe u svojoj porciji/zdjelici  tada zaželi 

želju koja će mu se, ako je vjerovati predaji, ispuniti. 

 

Neki će reći „tko je vidio rižu kao desert pripremati“ ali, ako ste veliki fan 

cheesecakea, sigurno ćete zavoljeti i danski puding.  Zašto baš danski puding?! U 

jednoj zdjelici osjetit ćete i spoznati sve što trebate znati o Dancima i njihovim 

običajima. Jednostavnost, skromnost i uživanje u malim stvarima. Neki bi rekli lakoća 

okusa. Naime, danski puding priprema se s rižom na mlijeku, ekstraktom vanilije, 

tučenim vrhnjem, bademima i toplim preljevom od višanja. Harmonija toplog i 

hladnog servirana skoro u svakoj danskoj obitelji u vrijeme Božića jer tradicija je 

iznimno bitna. Ako ste internacionalni student, nećete propustiti ovu rapsodiju jer 

studentske kantine na fakultetima serviraju danski puding tijekom cijelog prosinca i 

mogu reći da su jednako dobri kao i u nekim „fensi“ restoranima. 

 

“Ali nisam ja u Danskoj samo jela njihov božićni puding. Najveći razlog mog posjeta 

bio je sudjelovanje u FAM tripu koji su organizirali partnerski fakulteti.” Ružica Pejić 

Fam (familiarization) trip u svijetu turizma odnosi se na onu vrstu putovanja koja je 

organizirana u svrhu edukacije i upoznavanja s određenim proizvodima, uslugama, 

destinacijama ili, u mom slučaju – fakulteta s ciljem njihove bolje promocije. Bila su 

to u svakom pogledu iskustvena putovanja gdje sam imala priliku vidjeti sveučilišne 

zgrade i kampuse koji slove kao iznimno moderna arhitektonska dostignuća 

opremljena najsuvremenijom tehnologijom, ali moram priznati da su i puno više od 

toga. Za mene je to iskustvo bilo kao posjet futurističkim svemirskim brodovima iz 

kojih ne želiš nikada otići. 

 

 
 

I nije sve u tehnologiji i arhitekturi kakvu Hrvatska nažalost ne poznaje. Tu su razna 

predavanja o pojedinim specifičnim programima kao što su Medialogy, Food 

Integrated Studies, Manufacturing and Operations Engineering, Offshore Energy 

Systems, Architectural Technology and Construction Management, Business, Design 

and Technology, Geoinformatics, Nanobiotechnology, Automation Engineering; 

razgovori s profesorima i sudjelovanje na nastavi koja se ne može usporediti s mojim 
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iskustvom na Ekonomskom fakultetu u Zagrebu. Profesori su ležerno obučeni, piju 

kavu na predavanju, studenti im se obraćaju na „ti“,  grupe sadrže do 20 studenata, 

nema klasičnih ex cathedra predavanja, studenti međusobno komuniciraju na 

predavanju, raspravljaju, rade na projektima, izrađuju svoje dronove, osmišljavaju 

nove proizvode, razmišljaju kako plasirati novi proizvod na tržište, surađuju s drugim 

studijskim grupama na projektima i ostaju nakon redovne nastave, koja obično traje 

od ranih jutarnjih termina do 14 sati, kako bi poslije toga radili na projektnim 

zadacima. Imala sam priliku razgovarati sa studentima iz Njemačke, Litve, Latvije, 

Bugarske, Rumunjske i, naravno, iz Hrvatske. Iskustva su razna, a neki od njih već 

dosta dobro govore danski i planiraju ostati raditi u Danskoj po završetku studija. 

Neki ipak nisu tako sigurni te se prvo žele uputiti u još jednu avanturu i iskusiti 

studentsku praksu u nekoj drugoj zemlji (ta im je praksa obavezna u zadnjem 

semestru!) i nakon toga donijeti odluku o tome hoće li se vratiti u Hrvatsku, ostati u 

Danskoj, ili će svoju karijeru započeti u potpuno novoj državi. 

 

Sretni smo jer živimo u vremenu kada je baš sve moguće. Neke će to obeshrabriti jer 

nije jednostavno napraviti izbor u moru mogućnosti. Vjerujem da nećete biti jedni od 

njih jer najbitnije je pokrenuti se, odvažiti se i svijet će vas primiti s obje ruke. 

 

Ružica Pejić, Savjetnica za studij u Danskoj  

 
 

 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 
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3. Danci i stranci: Što Hrvati mogu naučiti od Danaca?  

 
Danska – zemlja bicikla, pametne energije,  

pive, „legića“ i brige za obrazovanje! Tko ne bi volio živjeti na takvom mjestu? Ili bar 

dio toga prenijeti u svoj mali dio svemira. 

 

Za sve nas ovdje, Hrvatska je raj na zemlji. Ipak, vjerujem da mi Lijepu Našu lako 

možemo učiniti još poželjnijom kad bismo se povremeno ugledali na stanovnike te 

relativno male razvijene nordijske zemlje. Prema istraživanjima, 95 % Danaca izrazilo 

je potpuno zadovoljstvopoštivanjem ljudskih prava, zdravstvenom skrbi, mogućnošću 

školovanja, pristupu informacijama i znanjima… U svakom slučaju, čini se kako Danci 

zbilja žive lijepo i lagodno! 

 

Ali prvo, nekoliko zanimljivosti: 

o njihova zastava postoji od 1219. godine i to je najstarija državna zastava na 

svijetu koju koristi jedna nacija 

o Danci su do sada osvojili 14 Nobelovih nagrada 

o Dyrehavsbakken je najstariji zabavni park na svijetu, nalazi se 10 km sjeverno 

od Kopenhagena. Park je iz kasnog 16.stoljeća, a prvi rollercoaster otvoren je 

1932.godine 

 

o Danska ima najveći stupanj zaposlenosti u Europi, čak 75% 

o najbogatiji Danac, a 158.na svijetu je Kjeld Kirk Kristiansen – vlasnik 

kompanije “LEGO”. Po Forbesu, njegovo bogatstvo procijenjeno je na 10 mlrd 

dolara 

 

O danskoj super-arhitekturi: 

Preko Vikinga, baroka do moderne umjetnosti i 

arhitekture Danska je njegovala svoju 

karakteristiku, a to je funkcionalnost u građenju. 

Krajem 20. stoljeća, a to će se zadržati i u 21. 

stoljeću, okreće se neomodernizmu. Uz već 

poznatu funkcionalnost, sada fokus stavlja na 

čovjeka te građenje prilagođava potrebama ljudi. 

Energetska učinkovitost i održivost, uz moderan 

dizajn posebno dolazi do izražaja. Materijali poput 

stakla, čelika, prirodnog drva i kamena u 

kombinaciji sa pomno osmišljenim dizajnom 

pridonose tome da se iskorištava puno više 

obnovljivih izvora energije. 

 

Oblik zgrada, uz materijale građenja doprinosi 

značajnoj uštedi energije te je prilagođeno 

svakodnevnom korištenju. Jedna od najpoznatijih stambeno – poslovnih zgrada u 

novije vrijeme je „8 House“ –  koju je gradila poznata danska arhitektonska tvrtka, a 

prozvana je tako upravo zbog oblika osmice. Karakteristični zeleni krovovi zgrade 

nastoje povezati samu zgradu sa okolišem, ali ujedno i spriječiti prezagrijavanje 

zgrade. Zbog specifičnog oblika, u zgradi postoje i različiti tipovi stanova koji su 

prilagođeni raznolikoj strukturi stanovnika, dok se u podnožju nalaze poslovni prostori 
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kojima nije potrebno toliko puno danjeg svjetla. Unutar samog kompleksa nalaze se 

kafići, vrtić i park za djecu za zajedničko druženje, te parking za bicikle obzirom da je 

uz cijelu zgradu napravljena promenada te biciklom možete doći sve do 10og kata. 

Još jedna zanimljivost – danski arhitekt Jorn Utzon projektirao je slavnu Sydney 

Opera House. 

 

Danska, uz vrlo funkcionalnu arhitekturu isto tako nudi niz studijskih programa na 

sveučilištima kako bi se takav način gradnje održao i u budućnosti. Na Copenhagen 

school of design and technology i na University College of Northern Denmark u 

Aalborgu nude smjer Architectural Technology and Construction Management na 

kojem ćete steći potrebna znanja, ali i iskustvo za izgradnju zgrada od samog 

početka gradnje pa do dovršavanja detalja, kao i za renovaciju zgrada. 

 

Kad smo kod očuvanja okoliša – pametna energija … 

Danska kao prva zemlja potpuno neovisna o fosilnim gorivima, ima najveći svjetski 

pogon solarnog centralnog grijanja koje smanjuje račune građanima za više od 50 % 

(a ušteda u tom segmentu bi nam jako dobro došla). Same vjetrenjače u jednoj 

godini uspiju zadovoljiti gotovo polovinu svojih ukupnih potreba za električnom 

energijom, u što se ubrajaju i kućanstva i poslovni subjekti, u odnosu na 2004. 

godinu kada je vjetar Danskoj električnoj energiji doprinosio s udjelom od 18,8 posto. 

Ovo je možda najbolji primjer za sve one koji tvrde da obnovljivi izvori ne mogu 

pokriti značajan dio energetskih potreba u svijetu, te zbog toga smatraju kako se i 

dalje više isplati ulagati u fosilna goriva i nuklearne centrale. Danski primjer pokazuje 

da je to itekako moguće, dakako uz potporu države, odnosno uz odgovornu politiku, 

pa se u Danskoj sada nalazi oko 5 200 funkcionalnih vjetroturbina, od kojih se 25 

nalazi u priobalnim vodama. 

 

Danska je pred sebe postavila novi cilj, a on glasi da do 2020. udio energije vjetra 

zadovolji 50% ukupnih potreba zemlje, a do 2050. godine postane prva država u 

svijetu koja će u potpunosti dobivati električnu energiju iz obnovljivih izvora. 

 

Naravno, neizostavan izvor čistog okoliša nalazi se prvenstveno u svijesti Danaca. Od 

718 kilograma otpada, koliko godišnje proizvede svaki Danac, svega 3% završava na 

deponijima. Najveći dio, 54% se spaljuje, 31 posto reciklira te 12 posto kompostira. 

Njima je nepojmljivo bacati smeće na cestu, a recikliranje je obavezno. To vjerojatno 

dođe i kroz obrazovanje! 

 

Na Aalborg University i Business Academy Aarhus nude se različiti programi koji uče o 

obnovljivim izvorima energije i kako ih iskoristiti. Neki od njih: Environmental 

Management, Chemical and Biotechnical Science, Sustainable Biotechnology, Offshore 

Energy Systems, Oil & Gas Technology, Process Engineering and Combustion 

Technology, Sustainable Cities… Učenje, a zatim i provođenje procesa koji pomažu 

zdravijem i održivom načinu života neprocjenjiva su vrijednost koja se može steći 

samo dobrim obrazovanjem. 

 

Biciklisti UVIJEK imaju prednost… 

Voze ih ljudi svih godišta, od srednjoškolaca u trenirkama pa do poslovnjaka u 

odijelima, kao i baka i djedova s cekerima te roditelja s posebnim baby-kolicima, bili 

u trenirci ili odijelu. Bez obzira što je javni prijevoz organiziran besprijekorno i što 

ljudi vole pješačiti te su i pješačke staze super uređene, to je stil života, savršeno 

usađen u prometnu infrastrukturu i u mentalitet svih stanovnika. Osim što vuče 

pitanje rekreacije, zdravog života i super forme, Danci zato proizvode i 90 000 tona 
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ugljikovog oksida manje nego da voze aute u jednakoj količini. Mislite da je 

Amsterdam preplavljen biciklima, no zapravo je Kopenhagen proglašen prvim bike-

citiyjem u svijetu zbog svojeg prometa biciklima – 50% prometa odvija se biciklima. 

Zanimljiva je i činjenica da u gradu ima više bicikala nego automobila te da bicikl 

možete iznajmiti bilo gdje u gradu. 

 

Obrazovanje! 

Društvo koje skoro i nema nikakvih prirodnih 

resursa na raspolaganju, svoje bogatstvo gradi 

na znanju. Ogroman dio iz državne kase ulaže 

se u škole i fakultete, a školovanje je besplatno 

i kvalitetno. Dostupno je više od 500 studijskih 

programa na engleskom jeziku na 

preddiplomskoj, diplomskoj i doktorskoj razini, 

kao i programi razmjene ili ljetne škole. Uz 

studij se može i raditi. Dapače, rad se potiče. 

Ukoliko se broj radnih sati tijekom mjeseca 

kreće između 40 i 60, dobiva se i  mjesečna 

potpora u iznosu od 5000 kuna. 

 

Imaju najveći broj istraživača u svijetu, a 

fakulteti su im među poznatijim svjetskim 

fakultetima društvenih i tehničkih znanosti. 

Sveučilište u Kopenhagenu je šesto na ljestvici 

sveučilišta u Europi, a 30. na svijetu, Aarhus University je među sto najboljih na 

svijetu, a ono u Aalborgu je otprilike na 300. mjestu u svijetu. Svaki drugi Danac iz 

jedne generacije upisuje fakultet. Čini se kao vrlo dobra i isplativa investicija. U 

Danskoj postoji nekoliko razina na kojima možete upisivati studija nakon srednje 

škole. Uz standardna sveučilišta – university koja nude programe na svim razinama ( 

BA, Master i PhD) tu su i university college koji nude razne Bachelor programe, te 

visoke škole i institucije koje su najčešće spacijalizirane za određene programe. 

 

Flexicurity… 

Uz školovanje, osnovu visokog standarda i sretnije nacije čine drugi faktori 

društvenog uređenja, a ona se usko tiču zaposlenja. Bivanje na tržištu rada nakon 

završenog obrazovanja svodi se na fleksibilnost, prilagodljivost i sigurnost, tj. riječ 

flexicurity objedinjuje cijelu priču. Iako je socijalna i radna pokretljivost Danaca 

izuzetno velika (čak 25% radnika mijenja firmu jednom godišnje, nema prevelikog 

straha od nezaposlenosti). Oni koji su trenutno bez posla primaju naknadu koja iznosi 

90% od najniže plaće u državi, a mogu besplatno ići i na razne obuke i 

prekvalifikacije. Samo za obuku nezaposlenih Danska godišnje odvaja 1,5% BDPa – 

socijalna država ipak funkcionira! 

 

Osim ovih na prvi pogled tehničkih stvari, Hrvati bi mogli učiti od Danaca o toleranciji, 

dijalogu, neisključivosti i miru. Davno su shvatili da od ratova i ratničkog ponosa 

„nema kruha“, dok god se ne “zafrču rukavi” i ne “zagrije stolica”. Ratovanja su se 

odrekli davne 1864. godine i okrenuli se neutralnosti i boljoj budućnosti. 

 

Sve ovo djeluje kao nešto što prvenstveno nije u dometu pojedinca, ali treba se voditi 

onim dobrim starim „misli globalno, djeluj lokalno“ i„budi promjena koju želiš vidjeti u 

svijetu!“ 
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Programi na studijima su im više organizirani te profesori kao i osoblje puno više mari 

za studente, a u interesu im je da mi kao studenti ostvarimo svoj maksimalan 

potencijal. Manje su grupe, kontakt s profesorima je bliži te sve što možete poželjeti 

je oko kampusa. Unatoč globalnoj pandemiji fakultet nam je omogućio da što lakše 

prođemo kroz ovo teško razdoblje zajedno. Ne mogu se žaliti kada gledam situaciju 

što je sve zadesilo Hrvatsku 2020. Svi ispiti su nam prebačeni online, a ponuda 

poslova je iznimno niska, no unatoč teškim vremenima uvjeren sam da dolaze ona 

bolja gdje ćemo se vratiti na staro normalno. 
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4. Intervju: Kako izgleda studij u Danskoj u doba 
pandemije?  

 
Odluka o studiranju u inozemstvu sa sobom donosi brojna pitanja koja si postavlja 

svaki budući student/ica. Hoću li uklopiti, pronaći novo društvo? Kakvi će biti profesori 

i predavanja? Što znači studirati i živjeti u Danskoj? Sva su uobičajena pitanja 

tijekom protekle godine pojavom pandemije dobila novu dimenziju. Upravo iz toga 

razloga odlučili smo porazgovarati s našim polaznicama Veronikom, Nikom i Karlom 

koje su trenutno na drugoj godini svog studija u Danskoj. Zanimalo nas je kako su 

doživjele promjene tijekom protekle godine i kako se njihov fakultet prilagodio 

novonastalim okolnostima. Također nas je zanimalo kako izgleda njihov studentski 

život sada u manjim danskim gradovima, te što bi poručile budućim studentima koji 

trenutno vagaju svoju odluku o odlasku na studij u Dansku čije se prijave otvaraju 

01.02.2021. 

 

Sestre Nika i Karla studentice su druge godine Marketing Managementa u Koldingu, 

gradu na jugu Danske, dok je Veronika studentica druge godine Service, hospitality & 

tourism managementa u Randersu, gradu u središnjoj Danskoj. Za početak, možemo 

se vratiti skoro godinu dana unatrag i prisjetiti se početka pandemije.  

 

Kako ste vi dočekale pojavu pandemije u Danskoj? Kako je reagirao vaš fakultet? 

 

 
 

Nika: Sjećam se da je sve već započelo u Hrvatskoj i da smo bili malo u panici, 

barem naša skupina Hrvata koji smo tamo. 15.03. se zatvorio fakultet i bio je 

zatvoren sve do ljeta, sve smo radili online (i predavanja i ispite). Unatoč svemu, 

profesori su bili dosta snalažljivi i brzo su se prilagodili. 

Karla: Da, Danska je puno modernija i sve je bilo lakše tehnološki provesti. Dosta 

našeg programa se bazira na prezentacijama i online općenito, tako da su profesori 

baš znali kako predavati i kada smo online. 

Veronika: Moj fakultet se isto tako zatvorio, službe su vrlo brzo reagirale na 

situaciju. U roku par dana imali smo posložen novi sistem nastave. Inače smo koristili 

laptop za predavanja i radimo jako puno prezentacija, tako da s te strane nije bilo 

nekih problema. Sve smo uspjeli odraditi online, i predavanja i sljedećih 3, 4 ispita. 
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 Jeste li tijekom cijelog razdoblja zatvaranja ostale u Danskoj? Kako je izgledao 

lockdown tamo? 

 

Nika i Karla: Ostale smo u Danskoj, jedan period se i nije moglo letjeti. Na ljeto smo 

se vratile u Hrvatsku. Preko tjedna grad je izgledao otprilike isto kao i prije, nije bilo 

mnogo ljudi vani s obzirom na to da su kafići i restorani bili zatvoreni. Preko vikenda 

bilo je nešto više ljudi vani u parkovima, pogotovo kada je bilo lijepo vrijeme. Nije 

bilo toliko strašno i deprimirajuće, svi se žele pridržavati mjera. Roditelji su znali da 

smo dovoljno odgovorne i da će sve biti uredu. 

Veronika: Ja sam isto ostala i vratila se na mjesec dana u Hrvatsku tijekom ljeta. 

Ljudi se ovdje stvarno pridržavaju mjera, ne prosvjeduje se protiv njih. Nije se moglo 

vidjeti puno ljudi vani. 

 

Jeste li osjetile kakvu promjenu u provođenju programa? Primjerice, jesu li profesori 

snizili svoje kriterije prilikom ocjenjivanja ili ste doživjele da sada imate puno više 

zadataka? 

 

Nika: Pa mogu reći da nam je ova situacija čak išla na korist, iako su profesori držali 

autoritet kao i prije. Na primjer, kolege koji su imali strah od javnog nastupa i 

prezentiranja uživo, što bi im ranije znalo utjecati na ocjenu, to se preko kamere nije 

vidjelo i osjetilo. 

Karla: Po meni je sve nekako bilo opuštenije. Iako smo imali istu količinu zadataka 

kao i prije, mogli smo bolje organizirati vrijeme, s obzirom na to da nismo gubili 

vrijeme na spremanje i sam odlazak na faks. Meni je čak i bilo bolje, sve obaveze 

sam lakše posložila. 

Veronika: Slažem se da je sve bilo puno opuštenije. Meni treba skoro sat vremena 

do faksa, tako da nisam gubila vrijeme. Imamo jednak broj zadataka i predavanja, 

jednako se profesori trude, stvarno se ne može reći da su nas oni zakinuli. Tko želi, 

stvarno ima priliku dalje učiti normalno. 🙂 Ipak, utjecalo je na to da se ljudi ulijene 

(npr. nosiš pidžamu tijekom predavanja). 

 

 Kako su reagirali vaši profesori? Jeste li naišle na njihovo razumijevanje prilikom 

ovakvog novog oblika studiranja? 

 

Nika: Ovdje jako podupiru mentalno zdravlje studenata, tako da su nam znali reći da 

se uvijek možemo javiti ako itko treba psihološku pomoć. 

Karla: Isto tako, nakon potresa u Zagrebu u ožujku su poslali obavijest svim 

studentima iz Hrvatske ako imaju ikakvih problema da se slobodno jave i traže 

pomoć. 

Veronika: Da, moj faks je također poslao obavijest i ponudio pomoć studentima 

nakon potresa. Mislim da je profesorima bilo puno izazovnije nego nama. Teže je 

predavati ako studenti ne upale kamere i profesori nas ne vide i ne čuju kako 

reagiramo. 

 

 Kako izgleda provođenje ispita sada kada je sve online? 

 

Nika: Ako je usmeni ispit, nas četvero-petero je u zasebnom chatu s profesorom gdje 

svatko prezentira ono što je radio. Ako je pismeni ispit, isto je kao da smo na faksu. 

Princip ispita nije da možeš prepisivati, dobiješ zadatak gdje sve moraš opisati, tako 

da ne možeš kopirati. 

Karla: Također, provjeravaju plagijate. Ne boje se da ćeš nešto kopirati i prepisati. 
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Veronika: Kod nas je isti sistem kao kad smo bili fizički na fakultetu. Samo je 

atmosfera malo opuštenija, možeš kraj sebe imati bilješke. Ipak ako ne znaš o čemu 

se radi, neće ti to pomoći. Imaš svojih pola sata za ispit, jedino što se može dogoditi 

je slabija internetska veza. 

 

Kako biste usporedile novu akademsku godinu i organizaciju nastave s prošlom? 

 

Nika: Kada smo se vratili, čak smo imali prvih par tjedana predavanja na faksu uz 

pridržavanje svih mjera (dezinfekcija, držanje razmaka, maske). Nakon nekoliko 

tjedana smo opet prešli na online model. 

Karla: S obzirom na to da sada imamo izborne predmete, odlučeno je da ćemo biti 

online kako se ne bi previše ljudi miješalo u grupama, što je i bolje. 

 

Veronika: Nema prevelike razlike, jedino što sada svi moramo imati uključene 

kamere tijekom predavanja, pa ima više interakcije. 

 

Kako se promijenio vaš društveni život i kako ste se prilagodile? 

 

Nika: Tijekom prošle godine izlazili bismo u klub barem jednom tjedno, toga sada 

nema. Sve ostalo, nastavili smo isto živjeti, družimo se jedni kod drugih, samo su 

manje grupe. Mi imamo jedna drugu, što je super. 

Karla: Ovdje nemamo naviku ići na kave kao u Hrvatskoj, tako da smo se s i bez 

korone družili svi zajedno doma. U zgradi nam žive dvije frendice, tako da se s njima 

često družimo. Nije previše utjecalo na nas. 

Veronika: Ja živim ovdje u studentskom domu. Jedan mali dio ljudi je otišao u svoje 

zemlje, a mi ostali se zajedno družimo. Imamo zajedničku kuhinju, igramo igrice. 

Jedina je razlika što ne idemo van. Generalno sam osoba koja voli provoditi vrijeme 

doma, tako da sam se lako prilagodila. 

 

Kakva je situacija sa studentskim poslovima u doba pandemije? 

 

Veronika: Situacija je sada ipak mnogo teža po pitanju studentskih poslova s 

obzirom na zatvaranja kafića i restorana. 

Nika: Kako su se zatvorili kafići i restorani, trenutno se može raditi na pakiranju 

robe, mislim da je cijeli naš faks jedno vrijeme tamo radio. 

Karla: S obzirom na to da je riječ o e-commerce-u, bilo je dosta posla proteklih 

mjeseci kako se većina ljudi prebacila na online kupovinu. U tom našem skladištu 

uvijek ima posla. 

 

Što ćete prvo napraviti kada ova situacija završi? 

 

Nika: Proteklih mjeseci smo uspjele putovati, bile smo u Kopenhagenu i Aarhusu, 

tako da putovanja nisu toliko patila. Vjerojatno bih otišla u neki klub. 

Karla: Ja bih voljela otići na neki danski festival! Navodno su jako fora 🙂 

Veronika: Ista stvar; festivali, koncerti! Samo da bude osjećaj movinga! I definitivno 

putovanja da malo bolje upoznam Skandinaviju. 

 

Što biste poručile budućim studentima koji razmišljaju o studiju u Danskoj, ali se 

nećkaju s obzirom na trenutačnu situaciju? 

 

Veronika: Ja bih definitivno i dalje preporučila da se dođe. Na faksu su se 

maksimalno potrudili da i dalje dobijemo isti visoki nivo obrazovanja kao i prije, 
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profesori su tu za nas. Faks nas stalno izvještava o situaciji, kada će biti moguće 

otvoriti faks i rade na tome da to bude što prije. Ima jako puno studenata (pogotovo 

iz Hrvatske) koji su u jednakoj situaciji i uvijek će ti netko pomoći kad si nov. Treba 

imati na umu da je sada ipak izazovnije naći posao. 

Nika: Danska je sama po sebi jako dobro uređena zemlja i sve dobro funkcionira. 

Mislim da je to veliko iskustvo i da ne vrijedi propustiti ga zbog ovakve situacije. 

Karla: Slažem se, vidjet ćete da ova situacija neće zapravo toliko utjecati na vaše 

iskustvo ovdje. Sve će biti dobro! 

 

Što biste istaknule kao najpozitivnije od ovog cjelokupnog iskustva? 

 

Veronika: Praktičan način rada, meni je to genijalno. Nema klasičnog štrebanja, 

radimo na konkretnim slučajevima. Najgori je strah od nepoznatog, puno je lakše 

doći i snaći se ovdje nego što se to čini na početku. Samo treba napraviti prvi korak i 

doći! 

Nika: Volim dansku ležernost, ljudi nisu opterećeni čak ni vremenom. Na kišu će izaći 

čak i iz frizerskog salona 😀 Treba se usuditi izaći iz zone komfora i trebaš biti malo 

otvoreniji. 

Karla: Da, toliko su neopterećeni tim vremenom, nitko ne nosi kišobran. Ovdje je sve 

iskustvo, odrasteš brže. Nema mjesta strahu! 

 

Kroz opušteni razgovor s našim polaznicama uspjeli smo saznati mnogo korisnih 

informacija o studiranju u Danskoj u doba pandemije. Uvjerile su nas kako unatoč 

brojnim izazovima, uređenost danskog školstva prolazi i na testu pandemije i 

lockdowna. Ako bismo citirali naše polaznice, tamo je stvarno sve iskustvo i samo se 

treba usuditi napraviti prvi korak i uputiti se u avanturu studija u Danskoj koja za sve 

buduću studente započinje 01.02.2021. otvaranjem prijava na fakultetima! 
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5. Top škole po gradovima: Istražili smo iz kojih škola 
maturanti najčešće odlaze na studij u Dansku  

 
Iako nismo ljubitelji rang ljestvica i općenito usporedbi institucija ili pojedinaca, 

odlučili smo ipak ove škole prozvati Top školama u Hrvatskoj iz kojih je otišao najveći 

broj učenika na besplatan studij u Danskoj u zadnje dvije godine. U proteklih 26 

godina koliko se bavimo međunarodnim odnosima u području obrazovanja, 

savjetovanjem i profesionalnom orijentacijom, razvili smo partnerske odnose sa više 

od 200 obrazovnih institucija u Hrvatskoj i inozemstvu, većinom sa srednjim školama, 

sveučilištima, neovisnim visokoškolskim institucijama i školama jezika. 

 

Različite su teme i načini naše suradnje. Veliki broj škola i fakulteta u Hrvatskoj 

redovito nas poziva kao goste predavače u svoje učionice, ili kao izlagače na danima 

karijera. Oko stotinu škola svake godine sudjeluje u međunarodnom natjecanju “Best 

in English” kojem je BHV Education suorganizator, a kroz koje je u proteklih sedam 

godina prošlo oko 20.000 učenika iz Hrvatske od kojih su mnogi osvojili zavidne 

rezultate i nagrade. 

 

 
 
Otkako smo punopravna članica Europske Unije, BHV Education je kroz svoje 

međunarodne projekte povukao oko 2 milijuna kuna iz EU fondova koji su uloženi u 

internacionalizaciju obrazovanja i razvijanje poduzetništva u partnerskim strukovnim 

školama u Hrvatskoj, kao i za mobilnost stotinjak učenika i profesora. 

 

Ova rang lista odnosi se na srednje škole s kojima smo u proteklih pet godina 

ostvarili najbolju suradnju po pitanju informiranja učenika o mogućnostima studiranja 

u Europskoj Uniji , te iz kojih je proizašao najveći broj učenika koji smo upisali na 

studij u Danskoj. 

 

Iako je danas općepoznata činjenica da je Danska europska velesila po pitanju 

obrazovanja i da našim učenicima omogućuje besplatan studij i još mnoge financijske 

i stručne pogodnosti, prije sedam godina “nitko nikad nije čuo” da netko iz Hrvatske 

studira u Danskoj. Upravo ove škole su nam otvorile svoja vrata, a otvorenost i 

progresivno razmišljanje njihovih ravnateljica, stručnih suradnica i profesorica 

utjecale su na činjenicu da su stotine učenik iz Hrvatske nastavile svoje školovanje u 

Danskoj i tako napravili prvi korak prema međunarodnoj karijeri i brisanju granica u 

svojim glavama. 
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Top škole po gradovima: Istražili smo iz kojih škola maturanti najčešće odlaze na 

studij u Dansku 

*uzorak od dvije godine: 2019. i 2020. 

 

1. ZAGREB I OKOLICA 

Hotelijersko-turistička škola 

Prva ekonomska škola 

X. gimnazija Ivan Supek 

XVI. gimnazija 

Nadbiskupska klasična gimnazija 

Graditeljska tehnička škola 

Srednja škola Jelkovec, Sesvete 

II. gimnazija 

III. gimnazija 

Prirodoslovna škola Vladimira Preloga 

 

2. SPLIT I OKOLICA 

Škola za dizajn, grafiku i održivu gradnju 

I. gimnazija Split 

III. Gimnazija Split 

Ekonomsko-birotehnička škola 

Graditeljsko-geodetska tehnička škola 

Elektrotehnička škola 

Tehnička škola za strojarstvo i mehatroniku 

Zdravstvena škola Split 

Srednja škola “Braća Radić, Kaštel Štafilić 

 

3. RIJEKA I ISTRA 

Prva sušačka gimnazija 

Gimnazija Andrije Mohorovičića 

Prva riječka hrvatska gimnazija 

Gimnazija Pula 

Gospodarska škola Instituto Professionale Buje 

Prirodoslovna i grafička škola Rijeka 

 

4. OSIJEK I SLAVONIJA 

I. gimnazija Osijek 

Gimnazija Vukovar 

Gimnazija Požega 

Ekonomska i upravna škola Osijek 

Ekonomsko-birotehnička škola Slavonski Brod 

Srednja škola Marka Marulića Slatina 

 

5. OSTALO 

Srednja škola Ivanec 

Prva gimnazija Varaždin 

Strukovna škola Sisak 

Srednja škola Marka Marulića Slatina 
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SAVJETI 

 

1. Kako pronaći studentski posao u Danskoj  

Već je poznato da većina Hrvata u Danskoj uz studij i radi. Ukoliko planirate upisati 

studij u Danskoj vjerojatno se pitate kako pronaći studentski posao, u kojem 

vremenskom periodu to možete očekivati, odakle krenuti s potragom, kakav je tip 

studentskih poslova u ponudi i na kraju kolike su satnice i koje su dodatne beneficije 

koje možete ostvariti. Pitali smo neke od studenata kakvo je njihovo iskustvo i u 

nastavku donosimo njihove priče. Na online Student Party-u 19.12. možeš ih i osobno 

pitati sve što te zanima. Pronalazak studentskog posla je težak i često stresan proces. 

Opće stajalište je da EU i internacionalnim studentima biva teže pronaći posao zbog 

nepoznavanja danskog jezika, ALI NE I NEMOGUĆE. 

 

 

VAŽNOST NETWORKINGA. Velik broj studenata pronalazi posao kroz njihovu mrežu 

prijatelja, tako da stvaranje danskih i međunarodnih prijatelja u Danskoj može biti 

prvi značajan korak ka ostvarenju cilja. 

 

U Danskoj godišnje studira oko 40.000 internacionalnih studenata. 

Velika je potražnja za studentskim poslovima te je samim time velika konkurencija. 

Pri dolasku u Dansku trebali bi biti spremni financirati se prvi semestar dok ne 

pronađete posao. Mjesečni troškovi bez stanarine iznose između 2.000-4.000 kn plus 

stanarina koja iznosi minimalno 3.000 kn. Dakle, savjetujemo vam da za prva tri 

mjeseca budete financijski osigurani. 

 

 
 

Pronalazak studentskog posla može ovisiti o puno različitih stvari. 

Neki od prvih postavki odnosi se na činjenicu koliko ste uporni u potrazi i koliko ste 

izbirljivi pri odabiru posla. Nekim studentima je bilo potrebno svega par tjedana, 

nekim dva do tri mjeseca, a neki studenti su već prije dolaska u Dansku imaju 

dogovorene intervjue i prilike za zapošljavanje. Česti faktor koji utječe na brži 

pronalazak posla su i prijatelji ili poznanici koji već žive u Danskoj i radi neki 

studentski posao te se mogu raspitati za vas, a često i prije vašeg dolaska na studij u 

Dansku. Neki poslodavci zahtijevaju da prije početka rada imate riješenu birokratku 
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konstrukciju kao što je potvrđen status studenta, dansku adresu, prijavljeno 

boravište, CPR broj i otvoren račun u danskoj banci. Nekada taj proces može potrajati 

pa samim time se odužuje pronalazak posla, a netko vas može zaposliti i dati vam 

dva tjedna da „sredite papire“. 

 

SAVJET. U tim situacijama važno je da vas ne iskorištavaju i da ste plaćeni za sve 

sate koje ste odradili. 

 

Koje su sve opcije kod traženja studentskog posla? 

Postoje razne varijante i načini kako možete tražiti studentski posao u Danskoj. 

TOPLA PREPORUKA. Pokušajte koristiti kombinaciju ovih metoda umjesto da se samo 

oslanjate na jednu. Fizički dijelite CV u dućanima, kafićima, barovima, restoranima. 

Mnogi internacionalni studenti isprintaju CV te ga dijele u gradu u kojem žive. Pitajte 

ljude koje znate. Mnogi poslovi nisu javni u oglasima te često studenti nađu posao 

kroz svoja poznanstva. Stoga pitajte prijatelje ili druge studente na faksu znaju li 

neka mjesta koja zapošljavaju. Društvene mreže. Linkedin je jako popularan u 

Danskoj. Napravi profil, ako već nemaš i ažuriraj ga često. Facebook je također dobra 

platforma za pronalazak posla, možeš pronaći puno grupa za internacionalne studente 

koji traže ili nude posao. Često provjeravajte web stranice različitih firmi. Neke 

pozicije neće uvijek biti u oglasima tako da je korisno pregledavati njihove web 

stranice. Portali za posao na engleskom jeziku su: Jobbank, Jobindex i Jobs in 

Copenhagen. 

 

Kakve sve poslove možete raditi kao student u Danskoj? 

Restorani, kafići, barovi i hoteli će često biti otvoreni za zapošljavanje stranih 

studenata koji ne govore danski jezik. Neki u maloprodaji trgovine će također 

zapošljavati međunarodne studente. Možda ćete moći pronaći posao u tvrtki koja 

treba nekoga s vašim znanjem jezika ili „insajdersko“ znanje o kulturi vaše zemlje. 

Ovakav faktor je ponajprije vezan za poslove u turističkoj industriji. Također, može 

biti i situacija gdje danska firma posluje s hrvatskim firmama ili planiraju lansirati 

proizvode kod nas u Hrvatskoj. 

Znamo da biste vjerojatno radije pronašli posao povezan uz vaše područje studija ili 

prethodno iskustvo, ali imajte na umu da to može biti teško čak i za danske studente. 

Prvo stjecanje danskog radnog iskustva u drugim poljima moglo bi olakšati 

pronalazak privlačnijih studentski poslova u budućnosti. 

 

Pitanja za intervju: 

 Gdje radite / Where do you work? 

 Koliko dugo radite na toj poziciji / For how long have you been working here? 

 Kako ste pronašli posao / How did you find the job? 

 Koliko vam je trebalo da pronađete posao / How long did it take for you to find 

the job? 

 Imate li kakav savjet za buduće studente u pronalasku posla / Do you have 

any advice for future students when finding a job? 

 Jeste li zadovoljni trenutnim poslom/ Are you satisfied with your current job? 

 

 

Stefan Karapandža, student iz Hrvatske koji će sudjelovati na online Danima Mobilnosti 

i edukacije 19.12.2020. na STUDENT PARTY-U.  Stefan je u Danskoj već tri godine na 

studiju International Hospitality Management u Copenhagenu. Nakon prakse, dobio je 

ponudu za stalni posao te već dvije godine radi u struci. Prvi posao koji sam imao je bio 

u McDonald’s kuhinji. Trenutno sam zaposlen u hostelu Steel House.U McDonald’su sam 
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radio 11 mjeseci, a u hostelu sam već zadnjih 2 godine. Posao u McDonald’su sam našao 

online preko njihove stranice. Posao u hostelu gdje trenutno radim sam dobio nakon što 

sam tamo završio obaveznu praksu za faks. Da nadem prvi posao mi je trebalo nekih 3 

mjeseca. Iako prvih mjesec do mjesec i pol nisam počeo tražiti jer sam morao riješiti 

papirologiju da bih mogao početi. Moja preporuka za pronalazak posla je samo biti 

uporan. Slati CV na što više mjesta je moguće i biti strpljiv. Postoji jako puno poslova za 

studente samo treba strpljenja. Jako sam zadovoljan poslom koji trenutno radim jer je u 

mojoj struci, te je atmosfera odlična. 

 

Jagoda Bakowska, studentica iz Poljske te živi i studira u Danskoj već tri godine. 

Završava Bachelor Degree Marketing Management i želi upisati master studij u Americi. I 

work in WakeUp Hotel restaurant. I have started in August 2017. I applied to Tivoli, 

amusement park and my boss reached out to me. It took me less than a month to find a 

job. Not really relevant for my case, but the advice would be: it never hurts to ask. I am 

very satisfied with my student job 

 

Ákos Cserkuti, student iz Mađarske koji u Danskoj studira Marketing Management te je 

sada na drugoj godini preddiplomskog studija. Planira završiti Top-Up i pokrenuti svoju 

agenciju za marketing. I work in a supermarket as overnight stocker/warehouse worker. 

Since almost a year, I started January 2020. A friend of mine recommended me for the 

position. I was looking for a job for about 4-5 months, some times more actively, 

sometimes less actively. It was hard to find a job that matches my schedule at 

university. First it might be a better idea, if you search for a job like cleaning or 

housekeeping, those are easier to get, and after you have found a temporary option, you 

can look for your dream job. Also just always ask around at everyone you know, the 

easiest way of getting a job is definitely through personal connections. I don’t enjoy what 

I’ am doing, and it’s also very exhausting to do it every weekend, leaving me no day offs 

at all. But still, it pays my bills, so I am thankful for it. 

 

Lucija Krčmar, studentica iz Hrvatske na studiju Tourism Management koja će 

sudjelovati na online Danima Mobilnosti i edukacije 19.12.2020. na Student Party-u. U 

Danskoj je godinu dana i planira završiti master program u Danskoj i pokrenuti svoju 

turističku agenciju. Radim kao konobar u tajlandskom restoranu, Kiin Kiin. Radim tamo 

skoro godinu dana, počela sam u 11. mjesecu 2019. Pronašla sam posao tako da me 

frendica preporučila za poziciju, poslala sam mail šefu i dobila intervju. Tražila sam posao 

otprilike 2 mjeseca, u početku nisam toliko aktivno zato mi je trebalo malo duže. Savjet 

mi je da se raspituju među prijateljima koji već rade negdje za slobodne pozicije, također 

da šalju životopise svugdje bez obzira traže li zaposlenike ili ne. U umjerenoj mjeri sam 

zadovoljna s poslom, pozitivno je to što imam besplatan obrok te smjene nisu naporne 

no sada nakon godinu dana bih voljela promijeniti i pronaći nešto novo. 

 

Dovilė Beržinytė, studentica iz Litve koja je u Danskoj godinu dana na studiju Tourism 

Management u Copenhagenu. Nakon završetka studija želi otvoriti svoj restoran, a 

trenutno obavlja praksu kao manager restorana u kojem radi. 

I work in California kitchen (restaurant), I prepare food and serve it to customers. 

I have been working there for around 10 months. 

I applied trought their website and then they invited me for an interview, I did the trial 

shift and then I didn’t hear anything from them. About 2 months later they called me 

that they have a job for me. 

My first job I found in 2 weeks but they after two weeks of working there I got fired so it 

took me then 2 months to find a new one. 
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Be patient, as it can be really stressful don’t let it get to you, I am sure theres a job for 

everyone! 

I am really satisfied with my current job and kinda happy that I got fired from the first 

place as now I actually enjoy what I am doing. 

 

 

 
 

2. Pitate se koje su prednosti studiranja u manjem 
gradu? Donosimo top razloge za upis besplatnog 
studija u manjim danskim gradovima  

 
Kopenhagen je, bez pogovora, najpoznatiji grad u Danskoj, ali i jedna od 

najprivlačnijih destinacija za studiranje među hrvatskim studentima. Ipak, iako se svi 

možemo složiti da je Kopenhagen svojevrsni simbol Danske, ova zemlja krije i brojne 

druge divne gradove s kvalitetnim besplatnim obrazovnim programima. Stoga smo ti 

u ovome tekstu odlučili skrenuti pozornost na prednosti studija u manjim danskim 

gradovima. 

 

Kolding – grad tople atmosfere 

 

U Koldingu živi nešto više od 60 tisuća stanovnika, a glasi kao izuzetno gostoljubiv 

grad tople atmosfere pa ćeš se brzo osjećati kao kod kuće. Istraživanje 

srednjovjekovnog dvorca, posjet brojnim parkovima i šetnja starim gradom samo su 

neke od aktivnosti kojima ćeš si moći obogatiti vrijeme kada nisi na predavanjima. 

 

Prijateljska atmosfera u manjim danskim gradovima pomoći će ti da se vrlo brzo 

upoznaš s lokalnim stanovništvom, tradicijom i običajima, ali i da se što bezbolnije i 

lakše integriraš u novu sredinu. U sklopu University of Southern Denmark (SDU), u 

gradu Koldingu, možeš birati između diplomskog studija u području dizajna IT 

proizvoda, dizajna web komunikacije, turizma i strateškog poduzetništva, a na 

International Business Academy (IBA), također u Koldingu, možeš pohađati studijske 

programe koji u fokusu imaju upravljanje marketingom, multimedijski dizajn i 

komunikacije, međunarodno poslovanje i prodaju. Iako je manji grad, Kolding ima 

dobru ponudu. Super je za upoznati se brzo s Danskom i ljudima. Brzo ćeš upoznati 

ljude i grad, svi se znaju. Nemaš puno iskušenja potrošiti novce, a naučiš puno toga o 

Danskoj malim koracima - sestre Nika i Karla, studentice druge godine Marketing 

Managementa u Koldingu 
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Roskilde i Køge – šarmantni gradovi bogate povijesti 

 

Roskilde, koji broji oko 80 tisuća stanovnika, vlakom je udaljen samo 20 minuta od 

glavnog grada Danske. Ovaj je danski grad sve popularnija destinacija za 

međunarodne studente te je odličan odabir za tebe ako želiš studirati u šarmantnom 

povijesnom gradiću u multikulturalnoj zajednici od 1200 studenata. 

 

Jedan je od najstarijih gradova u Danskoj, a njegovu živopisnu povijest moći ćeš 

osjetiti posjetom spomenika, muzeja kao što je The Viking Ship Museum, 

tradicionalnih tržnica i unikatnih malih trgovina. Osim osebujne povijesti, Roskilde je 

poznat i po rock festivalu koji svake godine posjeti preko 80 tisuća zaljubljenika u 

glazbu, stoga ti zabave neće nedostajati. 

 

Gradovi u Danskoj dobro su međusobno prometno povezani, a vlakovi su (za razliku 

od hrvatskih) točni što znači da ćeš mirno moći planirati svoje izlete i istraživati druge 

dijelove ove zemlje. 

Iz Køgea do Kopenhagena trebat će ti nešto duže nego iz Roskildea, oko 40 minuta 

vlakom. Također, nešto je manji od prethodnog danskog grada te u njemu živi oko 57 

tisuća stanovnika. Gradski trg Køgea najveći je u Danskoj, a okružen je starim 

renoviranim zgradama u koje su se smjestili neodoljivi mali kafići gdje ćeš s veseljem 

piti svoju jutarnju kavu prije predavanja. 

 

Zealand Academy of Technologies and Business, između ostalih mjesta, ima svoje 

kampuse u prethodno spomenutim danskim gradovima Roskilde i Køge. Dok se u 

Roskildeu izvode studijski programi iz upravljanja marketingom, računarske znanosti, 

međunarodnog poslovanja i razvoja web stranica, u Køgeu se možeš priključiti 

programima na području multimedijalnog dizajna i komunikacije, usluge, 

ugostiteljstva i turističkog menadžmenta, logističkog menadžmenta te razvoja 

digitalnih koncepata. 
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Aalborg – vibrantno središte kulture 

 

Aalborg je nešto veći od ostalih danskih gradova s popisa, točnije, ima više od 200 

tisuća stanovnika. Unatoč velikom broju stanovnika, tek je nedavno postao poznat 

široj javnosti. Naime, 2019. godine The New York Times ovaj je grad smjestio u top 

10 destinacija koje vrijedi posjetiti. 

 

Od drevnog grada u kojem su nekada živjeli Vikinzi, Aalborg je postao kulturalno 

središte s brojnim upečatljivim arhitektonskim djelima, ulicama koje krase raznobojni 

grafiti i kulturnim institucijama, koje privlače ljubitelje različitih vrsta umjetnosti. 

 

U manjim danskim gradovima ne nedostaje kulturnih događanja i institucija pa se 

nećeš morati odreći posjeta muzejima, galerijama i kazalištima, već ćeš dodatno 

utažiti svoju želju za kulturnim uzdizanjem. 

U Aalborgu se nalazi i University College of Northern Denmark (UCN) koji nudi 

studijske programe vezane uz izgradnju i automatizaciju, IT i dizajn, prodaju, izvoz i 

marketing, sport i uslužne djelatnosti na engleskom jeziku. 

 

Randers – prirodna oaza 

 

Randers ima nešto više od 60 tisuća stanovnika, a ističe se divnim krajolikom koji 

pruža rijeka Gudenåen i fjord, koji nosi isto ime kao i grad. Odabirom studija u 

Randersu istovremeno ćeš moći uživati u gradskoj vrevi, ali i potražiti svoje utočište u 

obližnjem parku prirode Randers Fjord. 

 

Studijem u manjem danskom gradu nadohvat ruke imat ćeš prirodne ljepote koje 

skriva ova skandinavska zemlja što znači da ćeš svaki trenutak svog slobodnog 

vremena moći koristiti za vožnju biciklom, duge šetnje ili trčanje. 

U prirodi grada i okolici Randersa možeš uživati svakodnevno ako upišeš DANIA 

Academy of Higher Education koja provodi studijske programe iz upravljanja 

marketingom te usluge, ugostiteljstva i turističkog menadžmenta. 

Randers je dobar jer je blizu Aarhusa i Aalborga. Ima nekoliko klubova i grupa. Iako 

je mali grad, iznenađujuće je uredu što se tiče pronalaženja posla, nešto se uvijek 

može naći. Super je za početak, kasnije planiram u veći grad zbog boljih poslovnih 

prilika - Veronika studentica druge godine Service, hospitality & tourism 

managementa u Randersu. 
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Još neke prednosti studija u manjim gradovima: 

 

 Niži troškovi smještaja i života 

 Čišći zrak i manja zagađenost prometom 

 Mirnija atmosfera, poticajna za fokusiranost na učenje 

 Manji broj studenata omogućit će ti da ih sve upoznaš 

 Raznolike i dinamične izvannastavne aktivnosti 

 Upoznavanje autentične lokalne kulture 

 Blizina svega što ti je potrebno 

 

Odabirom studijskog programa u manjem danskom gradu pruža ti se prilika da u 

punom smislu doživiš hygge stil života, upoznaš lokalnu kulturu iz prve ruke i otkriješ 

zašto su stanovnici ove zemlje među najsretnijima na svijetu. Ako imaš nedoumice, 

želiš više informacija ili nisi siguran koji je studijski program pravi izbor za tebe, 

slobodno nam se javi, a mi ćemo ti svojim dugogodišnjim iskustvom u 

međunarodnom obrazovanju pomoći da izabereš najbolju odluku za svoju budućnost. 

 
 

 
 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 
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3. Copenhagen vs. Kolding: Posjet fakultetima u 
Danskoj  

 
Zdravo! Ja sam Silvija i nedavno sam počela raditi u BHV – u. Znate kako vam u 

svakoj prezentaciji o Danskoj govorimo o tome kako smo posjetili većinu fakulteta i 

pričali direktno s ljudima sa fakulteta o programima i mogućnostima koje nude za sve 

vas? Tako smo kolegica Ružica, koja je specijalist za Dansku i ja, mala početnica, 

krajem kolovoza krenule u Dansku kako bismo posjetile fakultete koje još do sada 

nismo. Ružici je to bio već 4. put da ide u Dansku u posjet fakultetima, a meni prvi 

put i veselila sam se razgledu grada, fakulteta, upoznavanju s ljudima fakulteta. 

 

Posjetile smo fakultete u gradovima Kopenhagenu i Koldingu – ne znam koji je ljepši! 

Koliko Danska ima za ponuditi uvjerila sam se već po izlasku s aerodroma. Dočekalo 

nas je super vrijeme, malo sunca i malo oblaka. Let nam je uranio i nismo se još 

mogle check in-ati u hostel, tako da smo vrijeme čekanja iskorisile da posjetimo 

poznato kupalište u Kopenhagenu – Kaastrup Sobad. Kroz park šumu gdje možete 

imati super piknike dolazimo do obale mora s dugačkom pješčanom plažom i 

predivnom drvenom konstrukcijom uronjenom u more. Ta konstrukcija je kupalište, 

odnosno, ima svlačionice, skakaonicu, mjesta za sjedenje, a ujedno štiti od vjetra. 

Iako se u to doba ljudi u Hrvatskoj naveliko kupaju, prilično smo se iznenadile kada 

smo vidjele da se i Danci kupaju  – jer, za naše pojmove kolovoza, ovo je bila već 

jesen, mi smo bile u jaknama iako je u trenucima sunca čak bilo i za kratki rukav. 

Danci uživaju u svakoj zraci sunca tako da su i tu lijepu nedjelju odlučili iskoristiti za 

kupanje. S obale kupališta nazire se poznati Oresundski most koji spaja Kopenhagen i 

Malmo u Švedskoj. 

 

 
 

 Nakon svog kratkog izleta krenule smo prema centru. Kako smo posjet fakultetu 

imale dogovoren za ponedjeljak, a stigle smo u nedjelju, imale smo jedno popodne da 

razgledamo grad zbog čega smo bile jako vesele. Požurile smo napraviti check in u 

super hostelu u blizini glavnog željezničkog kolodvora, ostaviti stvari i krenuti u 

razgled. Iako je Ružica već ranije bila u Kopenhagenu, Google maps nam je bio glavni 

pomagač. Moram napomenuti da u Danskoj nema Ubera. Najbolje je krenuti u razgled 

pješke ili biciklom. Sve ceste su uređene i biciklistima je vrlo lako kretati se – sve dok 

nema turista koji im smetaju jer ne znaju pravila u prometu. 🙂 
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Kako smo bile smještene blizu centra, pješke nam je trebalo nekih 20 minuta. Prošle 

smo kroz centar, no glavni cilj bio nam je najpoznatiji dio Kopenhagena – Nyhavn. 

Nyhavn je dio grada koji svi znate sa slika – predivne šarene kućice uz kanal pun 

brodova.  Taj dio grada je uistinu predivan. Svaka kućica je posebna i lijepa, a 

zajedno tvore pravu razglednicu grada. Taj dio grada ujedno je i najgužvastiji dio 

grada – nisi bio u Kopenhagenu ako nemaš fotku Nyhavna. Uz kanal ima niz 

restorana i kafića gdje možete sjesti i uživati. Ako krenete dalje, doći ćete do Royal 

Danish Playhouse-a što je nacionalni centar za dramsku umjetnost. S druge strane 

nalazi se predivan novi most, a možete prošetati uz kanal – taj dio me podsjetio na 

Amsterdam. Nismo posjetile Malu sirenu, zaključile smo da nam se neda toliko 

pješačiti. S obzirom na to da je već padao mrak, odlučile smo se vratiti u hostel jer 

sutradan rano krećemo prema fakultetu. 

 

 U ponedjeljak već oko 8 krećemo na metro prema fakultetu. Iako je kampus malo 

izvan grada, javni prijevoz funkcionira bez mana tako da smo bez problema stigle na 

vrijeme. Za nekih pola sata plus malo pješačenja, stigle smo na Copenhagen Business 

Academy, kampus Lyngby. Na ulazu nas dočekuju dvije gospođe s fakulteta s velikim 

osmjesima na svojim licima. Zgrada fakulteta je nova, moderno uređena i vrlo čista. 

U uredu nam se u razgovoru pridružuje i jedan profesor te jedan od naših studenata. 

Gospođe iz International Office-a i Admission Office-a ispričale su nam o procesu 

prijave i uvjetima koje učenik mora ispuniti kako bi se mogao prijaviti na njihov 

fakultet. Profesor nam je ispričao o tome kako on održava svoju nastavu i kako radi 

sa studentima, a kada smo ga pitale za ispit, nije se ni mogao sjetiti kada je zadnji 

put nekog pitao da mu izrecitira definiciju. 
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Teorije dakako ima, da nebi bilo zabune, ipak se nešto uči, no ono što se traži jest 

primjenjivanje teorije na primjerima i projektu na kojem radite. Student koji je bio s 

nama potvrđuje nam da zaista tako funkcionira nastava. S njime idemo i u obilazak 

fakulteta. Po hodnicima se nalaze stolovi i fotelje gdje studenti  mogu sjediti, raditi na 

zajedničkim projektima ili samo malo odmoriti. Također postoji jedna prostorija koju 

zovu Inkubator gdje studenti mogu raditi ako žele razviti neki svoj projekt i započeti 

posao. Uz samu zgradu fakulteta postoji još jedan prostor koji je otvoren 24/7 i tamo 

se studenti  mogu okupiti kad god žele i raditi na svojim projektima. Usput smo 

zavirili u učionice jer je taman taj dan počela nova akademska godina i svi studenti su 

se već upoznali i radili u timovima neke zadačiće – nije bilo nikakvog predavanja ni 

profesora ispred klupa punih ljudi. 

 

 Nakon kampusa u Lyngbyju sa gospođom sa fakulteta svratili smo do druga dva 

kampusa koja se nalaze u gradu – Søerne i Nørrebro. Tamo smo se sastali s osobama 

iz Student Counselinga čija je zadaća da studentima pomažu u pronalaženju 

internshipa (ako student ne pronađe sam). Isto tako, njima se možete obratiti s bilo 

kojim problemom, a da vam je potrebna pomoć ili savjet. Ovaj fakultet nudi smjerove 

marketing mendažmenta i turističkog menadžmenta na AP degree razini, dok na Top 

up razini  nudi više različitih smjerova koji slijede nakon ovih: inovacije i 

poduzetništvo, sportski menadžment, web i softwer development… Žurimo na vlak za 

Kolding pa samo brzinski prolazimo kroz hodnike da vidimo kako izgledaju učionice. 

Već je sve puno studenata – prvi je dan. 🙂 

 

Vozimo se vlakom do Koldinga. Vožnja traje nekih 2 sata, vlak je krenuo na vrijeme i 

bio je na odredištu točno u minutu. Kako je Kolding manji grad, a smještaj nam nije 

bio daleko od željezničke stanice uputile smo se pješke prema apartmanu. U Koldingu 

se nalazi lijepo veliko jezero kraj kojeg je šetalište, a odmah do jezera je naš 

smještaj. Ulazimo u apartman, ostavljamo stvari i odlazimo u razgled grada i nešto 

pojesti. Razgledale smo samo centar grada, jer izvan centra su zgrade i industrijski 

dio. Gradić je predivan, presladak i sve se u centru može proći pješke. Već oko 6 sati 

popodne dućani po centru su zatvoreni, rade samo poneki kafići i restorani. 

U utorak ujutro spuštamo se na doručak, a nakon toga zajedno s drugim 

predstavnicima i partnerima odlazimo zajedno prema fakultetu – International 

Business Academy. Na fakultetu se svi upoznajemo i sjedamo u klupe kako bi 

predstavnicima fakulteta bilo lakše objasniti sistem nastave, uvjete prijave, dodatne 

aktivnosti koje nude u sklopu fakulteta. Nastava funkcionira slično kao i na drugim 

danskim fakultetima. Bazira se na stvarnim primjerima, projektima i timskom radu. 

Imate priliku prijaviti se na projekte i u sklopu njih putovati u neku drugu državu. 
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 Studentska udruga na fakultetu brine se da vam ne bude dosadno tako da imaju 

razne sekcije, gledaju se filmovi, pripremaju partyji, bavi se sportom ili što god da 

vam padne napamet – ako imate ideju za druženje, slobodni ste predložiti. Nakon 

toga ručamo u kantini i odlazimo u posjet LegoHouseu u obližnji grad Billund. U 

Billundu se također nalazi aerodrom koji će sigurno dobro doći svima koji se odluče 

otići u Dansku  jer se nalazi u blizini mnogih gradova u kojima naši studenti studiraju, 

neki od njih su Kolding, Horsens, Herning, Esbjerg. 

 

Prije večere odlazimo do mjesta gdje se gradi nova zgrada fakulteta koja će zbilja biti 

predivna. Sutradan se opet nalazimo i zajedno odlazimo do fakulteta. Dočekuju nas 

studenti raznih godina i iz raznih država te nam pričaju o svojim iskustvima i 

dojmovima na fakultetu. Svi pričaju vrlo iskreno i vidi se da su zadovoljni sa 

fakultetom. Fakultet nudi smjerove marketing menadžmenta, financijskog 

mendžmenta i multimedijskog dizajna. Na fakultetu također postoji mogućnost učenja 

kineskog jezika i mogućnost završetka 2 godine studija na Shanghai Lixin University – 

što je vrlo dobra prilika jer tako dobivate dvije diplome i priliku da dvije godine 

provedete u Kini. Druga mogućnost je da upišete smjer na kojem surađuju sa 

fakultetom iz UK-a Leeds Beckett University, gdje također dobivate dvije diplome na 

završetku studija – a dvije diplome su bolje nego jedna. 🙂 Ako vam to ipak nije 

privlačno, možete upisati semestar razmjene u nekoj drugoj državi i tako obogatiti 

svoje akademsko iskustvo. 

 

Nakon završetka aktivnosti na fakultetu predstavnici odlaze u posjet u poznati dvorac 

u Koldingu, no mi smo već ranije kupile karte za vlak tako da se moramo vratiti u 

Kopenhagen. Večer iskorištavamo za kratku šetnju do Nyhavna, a ujutro već letimo 

za Zagreb. I Kopenhagen i Kolding su me apsolutno oduševili. Svaki grad ima svojih 

prednosti, a najveća prednost je ta što je vrlo lako putovati tako da čak i ako ste u 

manjem gradu i zaželite se gradske vreve, sjednete na vlak i za par sati ste tamo (jer 

tamo vlakovi zbilja funkcioniraju). Fakulteti su odlični, a osoblje na fakultetima još 

bolje, gdje god dođete dočekat će vas osmijeh. Ako ste razmišljali o studiju vani, 

Danska je odličan izbor. 

 
Silvija Roškarić, Savjetnica za obrazovanje u inozemstvu 
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ISKUSTVA POLAZNIKA 

 

1. Tourism Management: Lucijina priča & studij u 

Copenhagenu  

 
Lucija je naša polaznica na studiju Service, Hospitality and Tourism Managementa na 

partnerskom fakultetu CPH Business Academy u Danskoj. Upravo je kod nas, u uredu 

BHV Educationa odlučila odraditi svoju obaveznu praksu zbog čega nam je iznimno 

drago. Lucija će o svom iskustvu studiranja u Danskoj govoriti i na trećim online 

Danima mobilnosti i edukacije, 07.11. na panelu Study Business & Social Studies. 

  

Pozdrav svima! 

Zovem se Lucija, imam 19 godina i trenutno studiram Service, Hospitality and 

Tourism Management na Copenhagen Business Academy. Upravo pišem iz Zagreba 

jer tamo radim na praksi koja je obavezan dio mog studija. 

 

 
 

O FAKULTETU 

Sad malo o faksu, prvi smo tjedan imali uvodna predavanja za sve internacionalne 

studente gdje nam je faks zaista pomogao oko svih papira koje smo trebali, a nekima 

su čak pomogli pronaći smještaj. Imali smo priliku upoznati studente, ali i naš 

kampus i grad. Na početku me dosta šokirala razlika u pristupu profesora prema 

nastavi i nama, studentima. Na faksu je opuštena atmosfera, predavanja nisu 

obavezna za moj program, profesori rade na tome da je svatko odgovoran za sebe i 

kako će se postaviti prema studiju. Rad u grupama je velik dio nastave te je tjedno 

više od 50% grupni rad. Uz nastavu imamo materijale za čitanje svaki dan kako bi se 

pripremili za rasprave i projekte na predavanjima. Trebalo mi je neko vrijeme da se 

naviknem na drugačiji pristup i prihvatim taj način učenja-uz projekte, grupni rad i 

aktivno sudjelovanje. 

 

Program funkcionira tako da imamo jednu temu tri tjedna te nakon toga ‘project 

week’ na kojem uklopimo svo znanje koje smo dobili. Neke od tema su Service 

Management, Hospitableness, Understanding business, Intercultural management, 

Project management te Customer and guest psychology. To bi bili predmeti koje sam 

slušala do sada. 
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Na kraju semestra imamo ispit, do sada sam imala sve usmene ispite na kojima 

moramo pripremiti prezentaciju te ukratko im objasniti kako smo pristupili i odradili 

projekte koje su nam zadali, a nakon toga profesori nas ispituju. Na ispitu je 

najvažnije da razumijemo to što smo radili, rijetko kada pitaju čistu teoriju jer im je 

važnije da mi stvarno znamo što radimo, a ne da samo nešto naučimo napamet. 

 

 

NASTAVA I PROJEKTI 

Radili smo projekte s raznim hotelima, morali smo osmisliti program integriranja 

novih zaposlenika iz različitih kultura u hotel. Kada smo imali predmet Business 

understanding za projekt smo morali osmisliti kako otvoriti novi restoran, sve smo 

radili od analize tržišta do računanja profita da vidimo bi li posao uopće bio isplativi.  

Jedna od stvari koja me najviše dojmila bili su izborni predmeti, mogli smo birati 

između  turizma, evenata i hotelijerstva, te smo mjesec dana bili potpuno predani tim 

projektima. Ja sam odabrala evente, za projekt smo morali sami osmisliti event, bez 

budžeta i sponzora što je bilo vrlo izazovno, ali nam je dalo priliku da se sami 

suočimo i smislimo načine kako stvoriti event od nule. Druga stvar je praksa, imamo 

priliku 3 mjeseca odraditi praksu kako bi stekli iskustvo u stvarnom svijetu, s obzirom 

da je to studij turizma, koji je jako široki sektor nemamo baš neka ograničenja što se 

tiče odabira prakse. Sada kada sam završila prvu godinu mislim da imam iskustva u 

puno različitih područja ovog sektora, svaki projekt je bio drugačije osmišljen i iz 

svakog smo naučili nešto novo. U grupi nas je otprilike 30, zbog toga smo imali 

priliku upoznati se svi međusobno i sve smatram dobrim prijateljima. U početku je 

bilo zanimljivo vidjeti kako rade ljudi iz drugih država, bila sam u grupi s curom iz 

Danske, Litve i Tajlanda. Trebalo nam je neko vrijeme da se prilagodimo jedna na 

drugu, svaka je imala drugačije radne navike i ritam, ali sada radimo savršeno 

zajedno. To je također jedna od prednosti fakulteta, stavljaju nas u grupe sa ljudima 

s kojima nikada nismo radili te moramo prilagoditi svoje radne navike i završiti 

projekt. Timski rad je jako cijenjen u Danskoj i na taj način nas pripremaju na 

neočekivane situacije kasnije kada se zaposlimo. Vjerujem da kada završim ovaj 

fakultet imat ću dovoljno iskustva i znanja da započnem svoju karijeru. 

 

Budite spremni izdvojiti dosta novaca za knjige, ali neke možete kopirati ili pronaći 

jeftinije online. Sudjelujte aktivno na predavanjima i projektima jer će vam kasnije 

biti lakše za ispit te sudjelujte u eventima koje faks organizira, imat ćete priliku 

upoznati ljude izvan vaše grupe i zabaviti se! 

 

SMJEŠTAJ 

Pronalazak smještaja je bio najveći izazov, ušla sam u razne grupe i prijavila se za 

puno domova, ali bez odgovora. Na kraju sam dan prije mog odlaska dobila mjesto u 

domu Johannes Fog Kollegiet. Dom koji je bio 7 minuta biciklom od faksa, imala sam 

svoju sobu i dijelila kuhinju s 15-ak ljudi. Za studenta poput mene to je bilo više nego 

dovoljno. 

 

Kada sam stigla u Kopenhagen krenula sam tražiti posao. Nakon puno slanja i 

dijeljenja životopisa uspjela sam pronaći posao u Tajlandskom restoranu. Pronalazak 

posla je bio također izazovan, pogotovo kada u isto vrijeme puno studenata traži 

posao, ali vjerujem da se za svakoga može nešto naći. 
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ŽIVOT U COPENHAGENU 

Nakon pronalaska posla, sređivanja svih papira mogla sam se fokusirati na početak 

svog života u novoj zemlji. Također mi je trebalo vremena da se naviknem na Dansku 

kulturu i način života. Općenito je jako smirena atmosfera, nema pritiska i jako mi je 

sviđao samostalan život. Uz posao i stipendiju uspjela sam zarađivati dovoljno za 

život, ali i za štednju i ponekad putovanja. Kako je vrijeme prolazilo upoznala sam 

ljude iz cijelog svijeta, razmjenjivali smo razne priče i stvorili našu malu obitelj. Jako 

sam zadovoljna svojim životom u Danskoj i mislim da sam se uklopila u taj 

skandinavski način života. 

 

SAVJETI KOJE BIH DALA ZA SVE KOJI RAZMIŠLJAJU O STUDIJU VANI: 

Dobro proučite fakultet i smjer koji želite, kakav im je program i što možete raditi 

nakon studija. Nemojte odustati kada shvatite koliko papira ćete morati ispuniti, 

isplati se. U početku probajte pronaći smještaj u domu, super je mjesto za druženje i 

upoznavanje drugih studenata te na kraju možete s nekim od njih na stan. Ako se 

dvoumite, napravite taj korak, nećete požaliti, dobit ćete iskustvo kakvo nikada niste 

mislili da možete, a poslije ćete imati bezbroj prilika. 

 

Studentica Lucija Krčmar 

 
 

 

   

www.bhvedu.com


 

www.bhvedu.com  38 
 

2. Studij u Danskoj vs. studij u Hrvatskoj: Janovo 
iskustvo na UCN  

 
Kako sam se odlučio za studij u Danskoj? 

Prvi put kada sam se susreo sa studijem u inozemstvu bilo je na, vjerovali ili ne, na 

Danima mobilnosti i edukacije, koje je organizirao BHV Education. Tada sam tek 

uvidio koje su prednosti i koje mi sve pogodnosti nudi studiranje u inozemstvu, a 

pogotovo u Danskoj. Kako sam znao da bih želio studirati programiranje, odabir 

pravog fakulteta bio je mnogo bitniji, pošto smatram da bi se većina nastave trebala 

bazirati na praksi više nego na teoriji, što je zapravo moto većinu fakulteta u 

Danskoj. Što sam dublje istraživao sve više i više mi se svidjela Danska kao moja 

obrazovna destinacija. Ubrzo sam pronašao University College of Northern Denmark, 

popularno zvan UCN, koji je odgovarao na sve moje želje, školarina je bila besplatna, 

a većina nastave se bazira na praksi dok je UCN je jedan od boljih i poznatijih 

fakulteta u Danskoj. 

 

 
 

Kao što Jan kaže, najviše informacija o studiju u inozemstvu dobio je zahvaljujući 

Danima mobilnosti i edukacije koje organiziramo, a Jan će svoje iskustvo podijeliti s 

nama  i na online Danima mobilnosti i edukacije ove subote 17.10. na panelu “Studij 

u Danskoj” koji počinje u 12.30, a kasnije ćete moći pričati direktno s Janom i 

predstavnicom University College of Northern Denmark Magdalenom sve do 15 sati i 

saznati odgovore na sva pitanja koja vas zanimaju. 

 

Zašto mislim da je studij u Danskoj bolji nego u Hrvatskoj? 

Ja smatram da je studiranje mog smjera (programiranje) u Danskoj neusporedivo sa 

studiranjem istog smjera u Hrvatskoj. Kao što sam već rekao nastava pri UCN se 

bazira na praksi, promoviran je rad u grupama, te je nastava općenito mnogo bolje 

organizirana, što bi značilo uvijek imamo dovoljno vremena za sve naučiti ili ponoviti, 

te su tu još i profesori za koje stvarno imaš osjećaj da im je stalo hoćeš li ti kao 

student sa tog fakulteta izaći sa dovoljnim znanjem i praktičnim iskustvom koje je 

važno za tvoju buduću karijeru i zaposljenje. 

 

Kako sam se pripremio za odlazak? 

Preko BHV-a sam se spojio sa još dvojicom studenta koji su također išli na UCN, te 

još uz to i na isti smjer kao i ja. Nakon što smo par puta otišli na kavu te se malo 
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bolje upoznali, jedan od te dvojice mi je danas cimer te živimo zajedno od kada smo 

došli u Dansku. Stan smo pronašli na oglasnoj stranici, koju smo pronašli preko 

Facebooka, a u Dansku smo krenuli dva tjedna prije početka nastave. 

 

Kakav je život u Aalborgu? 

Ako ste očekivali lijepe i sunčane dane Aalborg možda i nije mjesto za vas, možda se 

tu i tamo pojavi koji sučnan dan, ali će te većinu vremena gledati u oblake i kišu. 

Unatoč vremenu, Aalborg ima mongo zanimljivih stavri, kao na primjer gradska 

knjižnica, u kojoj je bilo kakvo posuđivanje knjiga besplatno, ili atletski stadion na 

koji možete doći u bilo koje doba dana. Sve u svemu dobre straneu Aalborgu daleko 

nadglasaju one loše. 

 

 

Smatram li da sam učinio pravu stvar? 

Pri dolasku u Dansku nisam bio 100 % siguran radim li pravu stvar, ali nakon što sam 

upoznao ljude za koje smatram da ćemo cijeli život ostati prijatelji te nakon što sam 

vidio koliko je školstvo bolje organizirano shvatio sam kako je odlazak u Aalborg bio 

pravi korak u mome životu. 
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3. Zealand Academy: Kako je studirati Marketing 
Management u Danskoj?  

 
Zdravo! Ja sam Kate Mišković iz Rijeke, imam 20 godina i pohađam Zealand Academy 

of Business and Technology/ ZIBAT u Roskildeu. Prva 2 semestra sam završila 

Marketing Management, te sam sada za izborne predmete izabrala Digital Marketing 

and Content Creation. 

 

 
 

Odabrala sam Zealand zato što je akademija i temelji se na više prakse nego 

University. Drugi razlog je to što je manji faks, a ja sam za prve 2 godine željela vise 

opuštenu atmosferu dok se ne prilagodim i odlučim u kojem točno smjeru želim ići jer 

tu ima puno programa za koje mi ni ne znamo. Nakon godinu dana shvatila sam da je 

Danska odlična država za studentski život u smislu fakulteta, posla i izlazaka. Uspjela 

sam upoznati puno zanimljivih i različitih ljudi, zaposlila sam se u Foot Lockeru i sve 

mi je bilo moguće organizirati i uskladiti. (Neposredno prije corone bila sam u Pragu 

na tjedan dana, tako da je moguće i uštedjeti i otputovati negdje s društvom). 

 

Ako niste sigurni što želite dalje, ne brinite, ovdje u Danskoj ćete otkriti. Ja sam uzela 

prvo općenito, sada sam se fokusirala na digitalni marketing i content creation, ali cilj 

mi je završiti Event Management za festivale, koncerte i ostale evente, a krenula sam 

sa razmišljanjem da cu završiti Hospitality, Service and Tourism Management. 

 

Za smještaj bih preporučila stranicu s.dk jer je sigurna i nije scam. Također postoji  

mogućnost dobivanja i housing support koja je otprilike 500 dkk. Prvo sam živjela u 

kući s 2 stanodavca i još jednim studentom sa Zibata, ali sada sam sama u studio 

apartmanu. Stan se nalazi u Trekroneru, jednu stanicu od Roskildea i 25 minuta od 

Kopenhagena. Stan ima 26 m2, malu kuhinju, kupaonicu i sobu, te zajedničku veliku 

kuhinju u sredini zgrade gdje se nalazi i laundry room i common room koji se može 

iznajmiti za rođendane i druženja. 

 

Budite spremni da ćete biti umorni i pomalo ludi od svega što morate napraviti za 

dokumente, ali na kraju se isplati. Nakon godinu dana osjećam se kao da sam se 

preporodila. Naravno da mi fali obitelj i prijatelji u Hrvatskoj zato se i dosta često 

čujemo preko poruka/video-poziva, ali shvatila sam da ja ovaj grad stvarno volim, 

ljudi kojima sam okružena su neopisivi, te sam pronašla faks koji me zanima. 
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4. IBA Kolding: Kako je biti student u Danskoj?  

 
Toni će ispričati svoju studentsku priču školovanja u inozemstvu na online Danima 

mobilnosti i edukacije 2020. i odgovoriti nam kako je to biti student u Danskoj. Kako 

kaže, razlog odlaska na studij u inozemstvo je bila želja za nečime više. “Odlazak u 

Veliku Britaniju prije četiri godine  na business start up radionicu u trajanju od četiri 

tjedna mi je otvorio oči i pomogao proširiti vidike u mnogim smjerovima. Odlučio sam 

kontaktirati BHV Education savjetnike koji su mi pomogli da postignem svoj cilj i 

budem tu gdje sam sada. Živim i besplatno studiram Multimedia Design and 

Communication u manjem gradiću Koldingu na jugu Danske  više od godinu dana.” 

 

 
 

Studentski život u Danskoj je nešto najbolje što mi se dogodilo. U početku je bilo 

teško biti daleko od svojih najdražih – obitelji i prijatelja, ali bez obzira na udaljenost,  

oni su uvijek bili tu kao podrška kako bih se podigao jednu stepenicu gore za moje 

dobro. Kao student sam se zaposlio na više mjesta i naravno da svaki posao ima 

svoje prednosti i mane. Na početku sam radio u skladištu gdje nitko ne vidi svoga 

šefa, već se  samo radi što se kaže i to je to. Naučio sam kada ustrajno težim i želim 

nešto novo, onda se te nove prilike i otvaraju. 

 

Uz studentski posao koji trenutno radim, dobio sam priliku pohađati dodatnu 

edukaciju zbog čega dobivam nove radne zadatke i izazove što će mi sigurno puno 

značiti za buduće zaposlenje. U Dansku sam kročio sa svojih 18 godina i upoznavanje 

sa njihovim državnim sustavom mi je definitivno promijenilo stajališta i razmišljanja 

za brojna životna područja. Zbog toga razmišljam i planiram ostati u Danskoj po 

završetku studija. Nakon završetka prve dvije godine Academic Professional  Degree-

a, upisati ću Top Up bachelor degree kako bih mogao kasnije upisati i master. 

 

Preporučam svima da donesu odluku što zapravo žele u životu i ako vas zanima 

studiranje u inozemstvu, krenite hrabro u tom smjeru. Život od kuće dalek više od 

1.600 km je nešto potpuno drugačije i izazovno u svakom pogledu ali ja nisam 

požalio ni jednog trenutka.  

 

Toni Vilagoš iz Osijeka, 

AP Degree Multimedia Design and Communication 

Inernational Business Academy Kolding     
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5. Želja za promjenom Ivu je odvela na studij u Dansku  

 
Iva je također jedna od studentica koja je studij započela u Zagrebu, a na kraju se 

našla na studiju u danskom Aarhusu. Što ju je potaknulo da promijeni svoj plan, 

saznajte u novoj priči BHV Education polaznika. 

 

Caooo ljudi! 🙂 Ja sam Iva,dolazim iz malog grada pokraj Pule te sam završila Opću 

Gimnaziju u Puli. 

 

 
 

Kako sam se odlučila za studij u Danskoj? 

Odmah ću vam reći da nisam imala pomisao o studiju u inozemstvu sve dok nisam 

upisala studij u Zagrebu. Odmah na početku semestra znala sam da ne želim biti na 

neki način ograničena te su mi se razgovori sa prijateljima svodili na to da želim neku 

promjenu u mom tek započetom školovanju. Kroz svu  tu moju zbunjenost prolazila 

je i moja prijateljica koja mi je predložila ideju za studij “vani”. Na prvu sam 

pomislila,ma ne nije to za mene prevelik je to korak, ali nakon par dana razmišljanja 

donijela sam konačnu odluku, IDEM VANI! Raspitivala sam se, čitala i došla na 

zaključak da to bude Danska, imala sam svakako druge opcije, ali 

Danska,Skandinavija baš mi je to upalo u oko. Svaki dan sam gledala svakakve 

stranice, opcije, mogućnosti Danske te sam se na koncu konca odlučila za moj 

sadašnji smjer: Marketing Management u malom gradu Aarhusu. Nakon moje odluke 

odlučila sam kontaktirati BHV da me usmjere te da mi podijele sve informacije koje 

su mi bile potrebne za odlazak. Zašto baš BHV? Upravo zbog prijateljice sa 

početka,ona je imala veoma lijepa i uspješna iskustva te na njenu preporuku javljam 

se jednoj od djelatnica BHV-a i zakazujem sastanak sa njom. 

 

Kako sam se pripremila za odlazak? 

Na to pitanje imam samo jedan odgovor : NISAM. Naime,kako sam cijelo ljeto radila 

sezonski posao nisam puno razmišljala o svom odlasku. Svakim danom datum kojeg 

sam letila bio je sve bliže,a ja na to nisam obraćala preveliku pažnju. Svakim danom 

su me svi ispitivali kad letim,jesam li se spremila a ja sam samo kimala glavom i 

mislila da imam još vremena. Na polovici 7.mjeseca sam se odlučila trgnuti i početi 

potragu za stanom i svega što mi je potrebno pri dolasku. Našla sam stan i cimere 

preko Facebooka (na stranicama koja je baš napravljena za studente) te sam odmah 

potvrdila. Htjela sam živjeti sa svojom prijateljicom Sonjom koja također dolazi 
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studirati u Dansku, ali nismo uspjeli naći ništa što bi nam pasalo. Došla sam u Dansku 

19.8 te sam se prvih tjedan dana osjećala izgubljeno, ali uz pomoć novih poznanstva 

i ljudi nije dugo trajalo. Bitno je okružiti se pozitivom i srećom,i onda ćete se osjećati 

kao doma, upravo tako se sada ja osjećam kad sam ovdje.!!! 

 

Zašto smatram da je nastava u Danskoj bolja nego u Hrvatskoj? 

Bitna i ajmo reći ključna razlika između studija u Danskoj i Hrvatskoj je praktični rad. 

Danske škole i fakulteti teže ka praktičnom radu dok je u Hrvatskoj to samo 

“bubanje” iz knjige i nakon toga ispit,koliko napišeš toliko dobiješ. Ovdje su razredi 

manji, nema 100 + ljudi na predavanju, tu ima svega 30 studenata koji dijele prostor 

te imaju interakciju, a pošto sam studirala jednu godinu u Zagrebu znam iz vlastitog 

iskustva da neke ljude iz moje grupe nisam niti poznavala, ovdje ne samo da ih 

poznajem već  smo postali veoma bliski prijatelji. Učimo na primjerima stvarnih 

firma,agencija,proizvoda te imamo uvid u poslovanje različitih tvrtki. Profesori su 

veoma pristupačni i ljubazni te spremni pomoći DOSLOVNO 24/7. Smatraju vas 

prijateljem te vas ne razlikuju od ostale grupe. Velika je prednost što postaneš “open-

minded” jer dijeliš i provodiš dane sa studentima iz cijeloga svijeta od Kolumbije pa 

sve do Litve. Imaš priliku upoznati nove kulture, načine razmišljanja te navike. 

Razred svakodnevno organizira različita druženja, okupljanja, sastanke te izlete, a po 

meni to je jedna od boljih stvari od svega! Ako želiš postići više iskustva uvijek je tu 

obvezan Internship te moguće razmjene  i studiranje jednog semestra van 

akademije. 

 

Kako provodim slobodno vrijeme i kako podmirujem svoje troškove? 

Slobodno vrijeme obično provodim u prirodi (naravno kada nije tipično dansko 

vrijeme), šetam, družim se i vozim bicikl koje je glavno prijevozno sredstvo u 

Danskoj. Još jedan bitan segment Danske koji bih voljela napomenuti je kiša! Jako 

jako je kišovito i tmurno pogotovo zimi,ali navikneš se te ti više niti ne utječe na 

raspoloženje toliko. Tips: Uvijek imati kišobran ili kabanicu uza se. (preporučam 

kabanicu jer ce vam jak vjetar potrgati i najkvalitetniji kišobran! ) 

 

Nisam se odmah mogla snaći za posao jer sam počela tražiti prekasno, svi su dolazili 

na fakultete te je svima bio potreban posao. Na tu temu imam za reći da je sve 

sreća,al doslovno sreća! Kako te zapadne. Imala sam jedan period posao promotora, 

ali mi se nije svidio te sam dala otkaz i krenula u potragu novog posla. Sada je sve 

teže zbog trenutne situacije sa virusom,ali ja na sve to gledam veoma optimistično. 

Stvar je u tome da je tu život malo skuplji, ali naućiš štediti i cijeniti novac. Sve u 

svemu, preporučujem da se obavezno prije dolaska potrudite naći stranice i 

optimalne poslove koje vam se nude,vjerujte mi od pomoći je! 

 

Jesam li ostvarila svoje ciljeve? 

Naravno da jesam, ali u svojoj glavi imam još jako puno ciljeva i postignuća koje 

želim ostvariti te smatram da sam na jaaaako jako dobrom putu k tome. Danska je 

definitvno jedna od zemalja u kojoj se vidim u svakom pogledu te smatram da je stil 

života veoma specifičan i drugačiji (Skandinavski!) 

 

Izaći iz neke comfor zone naravno bio je šok za mene, ali uspjela sam i smatram da 

svi koji se plaše izlaska iz iste da stisnu zube jer će se isplatiti i nakon svega biti ćete 

ponosni na sebe! Everything you ever wanted is one step outside your comfort zone! 
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6. Zašto je Jana odustala od studija u Hrvatskoj i kako 
se snašla u Danskoj  

 
Jana je započela studij na Ekonomskom fakultetu, shvatila da takav tip studiranja nije 

za nju i zaputila se u Dansku. Kakvo je njeno iskustvo i što ju je privuklo u Dansku, 

saznajte u njenoj priči. 

 

Bok ljudi! Zovem se Jana, dolazim iz Zagreba i imam 21 godinu. Završila sam Prvu 

Ekonomsku školu,a  trenutno studiram Marketing Managment u gradiću Aarhus u 

Danskoj. A tu sam da vam ukratko kažem zašto je studiranje u inozemstvu najbolja 

odluka koju možete donijeti za svoju budućnost. 

 

 
 

Kako sam se odlučila za studij u Danskoj? 

Iskreno, oduvijek mi je bila želja studirati vani i lutat malo po svijetu, tako da sam 

tijekom srednje već počela istraživati svoje opcije, ali mislim da kao i većina 

srednjoškolaca nisam imala pojma što zapravo želim.  Zajedno sa roditeljima, sam 

naišla na BHV organizaciju, za vrijeme zadnje godine srednje i stupili smo u kontakt s 

njima. Za BHV imam stvarno sve pohvale jer su me oni zapravo najviše u ovom dijelu 

usmjerili i informirali o svim mogućnostima, te kasnije kada je odluka službeno pala 

za Dansku, pomogli kroz sve potrebne dokumente i procese. Odluka same Danske je 

pala većinom zbog odlične akademije i samih “benefita“ što država omogućava svojim 

studentima. 

 

Kako sam se pripremila za odlazak? 

U mom slučaju, odlazak u Dansku se malo odužio. Naime, plan je bio odmah poslije 

srednje otići u Dansku, ali zbog moje nesigurnosti (najviše u samu sebe), odlučila 

sam ipak odustati i ostati malo još sa svojima i upisati Ekonomski fakultet u Zagrebu. 

Da skratim priču o mojem kratkom pohađanju ekonomije, upisala sam prvi semestar, 

vidjela da to nije za mene, ispisala i ponovo se javila BHV-u. Nakon razgovora sa 

BHV-om sam se zaposlila kako bi uštedjela novce i pripremila sve za selidbu i studij u 

Danskoj. Za sve potrebne dokumente se pobrinuo BHV što mi je bila jedna briga 

manje. Nakon par mjeseci rada i priprema, kupila sam kartu za Kopenhagen i stigla 

10.08.2019. u Dansku. 
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Zašto smatram da su bolji uvjeti studija u Danskoj nego u Hrvatskoj? 

Što se tiče samog studiranja upisala sam Marketing Management na Business 

Academy-u u Aarhusu i mogu reći da je potpuno drugačiji nego naše obrazovanje na 

koje smo svi navikli u Hrvatskoj i da sam prezadovoljna sa svojom odlukom. Prva i 

glavna razlika je fokus na praktični i grupni rad, cijelo vrijeme si u interakciji sa 

razredom koji se sastoji od maksimalno 30 ljudi, a uz sve to kolege su ti sa svih 

strana svijeta. Čitavo vrijeme se radi na projektima sa stvarnim firmama i 

događajima, gdje sve učiš iz prve ruke, a da ne spominjem količinu ‘networkinga’ 

koju stvaraš sa svim ljudima za budućnost. Profesori su iznimno pristupačni i stvarno 

im se možemo vrlo lako obratit. I uz sve to akademija stalno planira izlete u 

edukativne svrhe ili čisto zbog druženja. Internship se odrađuje cijeli 4. semestar i 

obvezan je, što znači da nakon završetka 2. godine (4 semestra) akademije imate 

oko 5 mjeseci prakse u svojem polju rada. 

 

Kako provodim slobodno vrijeme i kako podmirujem svoje troškove? 

Svoje slobodno vrijeme najviše provodim u prirodi,ovdje ima divnih plaža i puno 

mjesta gdje možeš malo uživati u društvu životinja i naravno druženju sa svojim 

prijateljima. Također karte iz Danske za većinu drugih zemalja su prilično jeftine npr. 

dosta često možete naći povratne karte za London ili Budimpeštu za samo 150 KN , 

tako da ako se dovoljno finacijski stabilni ovo vam je odlična prilika za putovanja. Što 

se tiče troškova, vrlo lako ih možete podmirivati ako imate posao. Najveće troškove 

ćete zapravo imati na samom početku, prvenstveno jer gotovo svi smještaji traže 

dosta veliki polog od vas, zajedno sa stanarinom prvog mjeseca, ali barem kada se 

toga riješite ste mirni. Cijene hrane i kućanskih namirnica su čak poprilično slične 

našima, ali ako se tipa želite počastiti i  otići u neki restoran ili bilo koji drugi 

ugostiteljske objekte itekako ćete se isprsiti. 

 

Dovoljno je da nađete posao koji možete raditi min. 10 sati tjedno, a sa time si 

osigurate  potporu države svaki mjesec koja iznosi oko 5.500 DKK plus još dobivate 

plaću od posla, a ovdje je minimalna satnica je 100 DKK . Tako da ako ste prosječan 

student koji živi u domu, gdje je soba oko 2500- 3000 DKK , ovdje možete jako 

dobro proći i još stavit koju kunu sa strane, ali to je sve naravno idilično kada imate 

posao. Za posao, ovisno gdje ste smješteni u Danskoj, bit će vam ga lakše naći i nije 

najjednostavnije zbog količine studenata koja traži isto. Ja radim trenutno kao 

konobarica u tajlandskom restoranu i  mogu reći da rijetko koji Danac čak i oni 

najstariji ne znaju pričati engleski ,tako da dok god znate engleski, možete 

najnormalnije razgovarati s njima. 

 

Jesam li ostvarila svoje ciljeve? 

Apsolutno DA ! Naravno još imam jako puno ciljeva i budućih planova koje želim 

ostvariti ali mislim da mogu reći da sam na jako dobrom putu. A vama želim poručiti 

da se nemojte bojati ovakvih izazova i izađite u svijet. Nevjerojatno koliko takva 

odluka može utjecati da vašu budućnost, mali push iz comfort zone će vam 

promijeniti pogled svijeta i otvoriti brojna nova vrata.  

 

Jana Vrzel 
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7. Kako se Mia snašla na studiju u Copenhagenu?  

 
Danas vam donosimo pismo naše polaznice Mie, koja je u rujnu 2019. godine 

započela svoj studij u glavnom gradu Danske Copenhagenu na istoimenoj 

Copenhagen Business Academy. Koliko je Mii bilo lakše s obzirom da ju je u Danskoj 

čekala sestra Laura koja je svoj studij započela dvije godine ranije, ali na studiju 

arhitekture pri Copenhagen School of Design and Technology, saznajte u nastavku. 

 

Copenhagen Business Academy prima prijave na svoje programe do 01. svibnja 

2020. Birati možeš između AP Degree Marketing Management i AP Degree Service, 

Hospitality and Tourism Management. 

 

Hello! Zovem se Mia Kovačević. Rođena sam u gradu Rijeci davne 2001. i imam 19 

godina. Završila sam Osnovnu školu Eugena Kumičića, a onda upisala i završila Prvu 

riječku hrvatsku gimnaziju (opći smjer). Trenutno živim u Copenhagenu i studiram AP 

Degree - Marketing Management na Copenhagen Business Academy. 

 

 
 

Kako sam se odlučila na studij u Danskoj? 

Moja starija sestra Laura bila je glavna tema profesora naše srednje škole, riječima 

hvale i pitanjima zamarali su me iz dana u dan pitajući me što ja planiram sa 

skorijom budućnosti. Da vam bude iskrena, ja nisam znala što bih sama od sebe…Tek 

sredinom prvog polugodišta 4. razreda, počela sam razmišljati o svojoj budućnosti, 

što i tko želim biti, gdje i kako. Mama mi je, poput profesora, neumorno spominjala 

studij u Danskoj te Lauru koja studira i uživa “gore”. Sve me više i više zanimala ta 

tajanstvena Danska, kakvi su ljudi, kakav je fakultet i mnoga druga pitanja koja 

vjerojatno muče svakog tko čita ovo. I tako… započela su duga istraživanja s kojima 

sam zaokružila svoju konačnu odluku: Idem u Dansku! Bilo je tu dosta papirologije i 

dokumenata, uloženog novca i znanja, ali na kraju se sve isplatilo. Naravno, ne bih 

bila tu gdje jesam sada, da nije bilo mojih divnih roditelja: Vanje i Dejana. 
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Dan D(anska) 

Dana 21.08.2019. sjela sam na avion s jednosmjernom kartom za Copenhagen. 

Toliko uzbuđena, svjesna prilika koje me čekaju otvorenih ruku. Dva sata kasnije, 

slijećem i započinjem pisati potpuno novu stranicu života. Početak, kao i svaki, nije 

bio najlakši. Susretanje s informacijama koje definitivno nisam mogla naštrebati iz 

knjiga te pojmovima koje nam starci ne spominju već rješavaju sami jer znaju da ih 

nećemo shvatiti ni da nam nacrtaju (porezni postotak, kreditna kartica, mjesto 

obitavanja, prava inozemnog građana…). No, u ovom slučaju imala sam grupu Hrvata 

s kojima sam uspješno prošla spomenute početke, iako možete zamisliti kako je to 

izgledalo, blind leading the blind… Ali, vidite gdje smo sada, živi, sretni, ponekad 

gladni 😉. 

 

Dolazak u novi dom 

Laura se preselila u Copenhagen na ljeto 2017. godine. Iznajmila je studio apartman 

u studentskom domu Provstehuset (2 sobe, WC, kuhinja), koji je dijelila s dva cimera. 

Provstehuset dorm nalazi se u Nordvestu (15 minuta vožnje javnim prijevozom od 

centra), lijepo uređen, čist i velik (apartmani, common room, teretana, laundry room, 

velika vanjska terasa). Prvih 6. mjeseci danskog života provela sam živeći s 

cimericom iz Rijeke i cimerom iz Latvije. Dana 3.2.2020. Laura je došla u stan živjeti 

sa mnom, a sa sobom je dovela i novu cimericu iz Samobora. Evo, živimo zajedno 

već 3 mjeseca, preuredile smo stan po našim preferencama i uživamo. 

 

Studij u Danskoj 

Moj prvotni razlog inozemnog studiranja bio je drugačiji pristup učenju. Danska je 

veoma razvijena zemlja, pogotovo u području školovanja. Fakultet na kojem studiram 

je napredan, kreativan i inovativan, počevši od profesora s kojima imamo totalno 

prijateljski odnos (moramo ih zvati imenom iako ja i dalje nisam na to navikla pa ih 

zovem: “Teacher!”), do strukture nastave i rada. Radimo u grupama s kolegama iz 

razreda, smišljamo i kreiramo novitete na temelju stvarnih životnih primjera (tvrtki, 

produkata, usluga…). U startu mi je teško bilo priviknuti se da ne dobijemo određeni 

zadatak sa smjernicama, kao u školama u Hrvatskoj, no u razgovoru s kolegama i 

profesorima shvatila sam da je sistem baziran na osobnom radu, tvojem 

razumijevanju i skupljenom znanju. Rad na sebi izvanredno je bitan, nitko te neće 

tjerati da nešto naučiš, već se očekuje da preuzmeš incijativu i radiš na sebi tzv. 

“work from home”. 

 

Život u Copenhagenu 

Živim u Copenhagenu devet mjeseci (and still counting). Moja dosadašnja iskustva su 

pozitivna, oduševljena sam gradom, ljudima, kulturom i mjestima. Pa, dajte da vam 

pobliže objasnim zašto! Obožavam putovati, bila sam u puno različitih zemalja i 

gradova. Sa sigurnošću mogu reći da mi Copenhagen ulazi u top 3 najljepša grada. 

Copenhagen je jednostavan, a opet toliko zanimljiv. Arhitektura grada je posebna, 

mješavinu moderne i stare gradnje možete vidjeti na gotovo svakoj zgradi, od centra 

do udaljenijih kvartova. Definitivno se moram osvrnuti na javni prijevoz (metro i 

bus), na njihovu redovitost i točnost dolazaka, sve je povezano i nije nikakav problem 

doći od jednog dijela grada do drugog, pa čak i od jedne strane poluotoka do druge 

(naravno ako imate pokaznu ili čak bicikl – simbol Danaca). Dućana, shopping 

centara, kazališta, galerija, fast food restorana, normalnih restorana (čak i hrvatskih) 

ima na bacanje, nadohvat su ruke u bilo kojem trenutku. Veoma se lagano snaći, a 

ako vam treba bilokakva pomoć, Danci su uvijek voljni pomoći. Kad smo već kod 

Danaca… Moj prvi dojam bio je da su zatvoreniji i hladniji od nas Balkanaca, totalno 

čudni u nekom pogledu. Evo jedan primjer: siječanj, kiša i hladnoća, odlazim u 
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dućan. Na ulazu dućana Dankinja pušta jednogodišnjakinju u kolicima, odlazi u 

kupnju. Moje prvo pitanje je: ”Pa šta neće uzeti bebu sa sobom? Ako već to neće, pa 

šta neće zavezati ta kolica nekim lancem da joj ne ukradu kolica i bebu. Pardon, bebu 

pa tek onda kolica?”. Naravno, ostala sam s djetetom ispred dućana, malo joj se 

smješkala i zabavljala je, ukratko preuzela ulogu mame, iako nisam ni trebala jer je 

djete na to već očito naviknulo. Poanta priče, Danci nemaju strah od krađe, imaju 

veliko povjerenje jedni u druge i u sustav. 

 

U školi i na Friday barovima (početkom faksa svaki petak organiziraju se Friday 

barovi u školama gdje se igraju beer pong i druge drinking games, ne sjecam se ni 

sama 😉) upoznala sam puno ljudi iz raznih zemalja, ali Danci su me se najviše 

dojmili. Totalno opušteni kada se povede razgovor, open-minded i zainteresirani za 

druge kulture. Moji danski prijatelji proveli su nas Copenhagenom, pokazali najbolje 

klubove, kafiće, restorane. Uveli nas u njihovu kulturu hrane, muzike, načina 

odijevanja, ali najdraži mi je definitivno njihov jezik. Na prvu užas, na drugu još gore, 

a na treću već guglam kako izgovoriti slovo ø. 

 

Troškovi i financije 

A sada, jedan malo ne svima dragi dio; troškovi. Životni standard Danaca je 

generalno veoma visok, ali to je razumljivo jer su satnice i plaće veoma visoke. Moj 

prvi posao bio je u jednom tajlandskom restoranu. Radila sam kao takeaway waitress 

(pakirala hranu u vrećice i davala kupcima, Wolt vozačima itd.). Moja satnica bila je 

110 DKK, plus tip. Na prvom danu fakulteta, jedna od profesorica napomenula je da 

NE radimo za satnicu manju od 100 DKK, to se u Danskoj smatra izrabljivanjem ljudi. 

Zamislite, pa ja sam bila na granici s ”izrabljivanjem” 😉! Kada dođete u Dansku 

morate proći svakakvu papirologiju, od dobivanja papira da ste student/stanovnik 

Danske, stvaranje kreditne kartice na koju će vam stizati plaća i SU. E sad, SU je 

jako bitan dio vašeg samostalnog financijskog života. To je studentska stipendija na 

koju se morate prijaviti i potvrditi raznim potvrdama da studirate, živite u Danskoj, 

da imate legalan posao i da ste plaćeni svaki mjesec. Znam da ovo sve zvuči izuzetno 

naporno i teško, i jest, ali vjerujte mi da se na kraju isplati kada vam na račun sjedne 

5.688,00 DKK, plus plaća…. Što se tiče cijena hrane, začudila me skora jednakost s 

hrvatskim cijenama. Naravno, od dućana do dućana cijene se razlikuju. Našem domu 

najbliži je dućan ”REMA 1000”, po cijenama je sličan hrvatskim dućanima, a i 

kvaliteta i raznolikost proizvoda je isto zadovoljavajuća. Restorani, fast-food lanci, 

kafići i klubovi su ipak skuplji, tako da za početak novog života u Danskoj ne budete 

impulzivni. Polako, pametno i promišljeno s novem! 

 

Kada pogledam unatrag 

Prošlo je 9 mjeseci od mojeg dolaska u Copenhagen. Iako Hrvatsku i Dansku dijeli 1 

495 km, mogu reći da sam od Danske i Danaca dobila sigurnost i potporu koja me 

održala pribranom i smirenom u momentima nostalgije. Sa sigurnošću i ponosom 

mogu reći da sam se promijenila, od pogleda na život do prehrane i načina 

odijevanja. Samostalna sam, odlučujem o sebi, svojem novcu, svojim interesima i 

svojim postupcima. Shvaćam da sam mlada i da imam dug život pred sobom, prepun 

prilika, mogućnosti i novih znanja, a nije mi ni 20. Jedan dečko me pitao: ”Imaš tek 

19 godina, a pogledaj što si sve postigla, pa gdje ti je kraj?” Na to ni ja ne znam 

odgovor, budemo vidjeli! 
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8. Studentski život hrvatskog studenta na danski način  

 
Iako je Hrvatska sve popularnije destinacija za studente na razmjeni, još postoje 

brojni studenti i srednjoškolci koji nisu svjesni da nikad nije bilo lakše otići studirati u 

inozemstvo. Popričali smo s mladim Splićaninom Tomislavom Pušićem koji je preko 

organizacije BHV Education išao studirati u Dansku. Otkrio nam je zašto je izabrao 

Dansku i kako izgleda njegov studentski život. 

 

– Pohađao sam ekonomsko-birotehničku školu i jedan dan na satu razrednika, 

razrednica je spomenula da će nekoliko učenika iz naše škole ići studirati u 

inozemstvo. Spomenula je Dansku, jer je studij u Danskoj besplatan i da sigurno zna 

da dvoje ljudi iz ekonomske gimnazije idu. Pitao sam razrednicu za kontakt učenika i 

onda sam se s njima dogovorio na kavu. Oni su već bili u pripremama za studiranje u 

inozemstvu već duže vrijeme, a ja sam na sreću ulovio zadnji vlak, jako kasno. Pa su 

mi oni dvoje jako pomogli sa papirima koje sam trebao nabaviti i ispuniti. Danas smo 

cimeri u Danskoj – opisuje nam tako Tomislav početak svog studentskog putovanja. 

Kod Danske ga je privuklo što je studij besplatan, iako naglašava da je kasnije 

saznao da i neke druge europske zemlje nude besplatan studij čak uz bolje uvjete od 

Danske. Hrvatski studenti mogu dobiti stipendiju od otprilike 5000 kruna ukoliko rade 

neki posao (od 10 do 15 sati tjedno). Međutim, posao u Aalborgu je teško naći dok ne 

upoznate više ljudi. 

 

Tomislav napominje da je cijena života u Danskoj skupa, a najveći problem su 

stanovi. Normalna stanarina, ako živite sa cimerom, je između 2000 i 3000 kuna. 

Najveći problem su jako veliki depoziti za stanove, koji znaju biti čak oko 23.000 

kuna. No, taj trošak može pokriti država, što je tek kasnije saznao. Hrana u 

restoranima i fast food-ovima je skupa. Zato preporučuje kuhanje kod kuće. – Prije 

što se itko odluči za studiranje u inozemstvu, treba naučiti kuhati. Kuhanje je 

najvažnija vještina jer štedite novce na hranu, zdravije se hranite i možete sami sebi 

odlučivati što ćete jesti – savjetuje Tomislav. Iako su troškovi života visoki, Tomislav 

ističe da zna studente koji su dovoljno uštedjeli u Danskoj da su slali novac kući. 

 

– Danski obrazovni sustav je podosta drukčiji od hrvatskog. Većina radova i ispita se 

bazira na radu u grupi – objašnjava Tomislav, ističući da je Dancima jako stalo da na 

taj način pripreme studente za stvarni život. – Grupni radovi nisu loši, ali opet sve 

zavisi kakva vas grupa dopadne. Ako jedan pokaže loše znanje, automatski se spušta 

ocjena cijeloj grupi – kaže on, napominjući da je komunikacija između profesora i 

studenata puno ležernija. Većina profesora će prihvatiti argument studenata ako ih 

uspješno uvjere u to što govore. 

Danski jezik ne uči jer ne planira ostati u Danskoj, a i jezik je sam po sebi težak. – 

Znam osnove kada dođem u dućan ili kafić, ali više od toga ne. Najzanimljivija riječ 

mi je pivo, odnosno ol, kojega Danci izgovaraju kao da povraćaju – opisuje Tomsilav. 

Mentalitet Danaca mu se ne sviđa. Kod njih se tijekom tjedna ne ide na kave. Tad se 

radi i studira, a petkom i subotom se ide vanka. Tako je kod mladih i kod starijih 

Danaca. Ali najteže od svega Tomislavu je palo dansko vrijeme. – Osoba koja je došla 

iz Splita, gdje je uvijek toplo, lijepo, sunčano, u grad gdje je kiša, hladno, ima snijega 

i leda, non-stop puše se ne može tako lako naviknuti – priznaje on, ali zato mu studij 

odgovara. – Najviše mi se svidjelo to što imam priliku studirati na engleskom jeziku u 

internacionalnom razredu. To je stvarno lijepo, sagradite sebi krug ljudi koji živi po 
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svim europskim i svjetskim državama, koje ćete sigurno u budućnosti otići posjetiti. 

Sviđaju mi se i studenti internacionalni, jer ipak ste u istoj situaciji pa se međusobno 

puno brže zbližite nego recimo s Dancima. 

 

Jedna od stvari koju će sigurno zapamtiti iz Danske je J-dag. – To je prvi petak u 

studenome kada danske pivovare predstavljaju Božićno pivo. Tada je sveopća fešta u 

gradu, fakultet traje do 12, već se na fakultetu dijele pive. Party kreće u 20:30 sa 

glavne ulice u gradu i kasnije se pive dijele po raznim kafićima i lokacijama u gradu, 

naravno besplatno. To mi je ostalo u sjećanju kao neobični događaj kojega nikada 

prije nisam doživio, a ni čuo da postoji igdje drugdje – opisuje Tomislav. 

 

Planovi za budućnost mu još nisu sigurni. – Studiram Service, hospitality and turism 

managment, a specijalizacija mi je sport and event managment. Plan mi je završiti 

3,5 godine studiranja u Danskoj i onda otići u neku drugu zemlju i nastaviti studij 

tamo, zasigurno nešto južnije. Ali opet dosta sam neplanska osoba, kako sam otišao 

u Dansku, tako veoma lako mogu otići iz Danske negdje dalje, nitko ne zna sa mnom 

– priznaje Tomislav. 

Ima i savjete za srednjoškolce koji razmišljaju o studiju izvan Hrvatske. – Po mom 

mišljenju ima boljih zemalja od Danske za studiranje. Ukoliko težite samo studiranju i 

diplomi i ništa vas drugo ne zanima osim toga, onda je Danska odlična. No, ako ipak 

želite živjeti život, u smislu da trebate paziti koliko trošite, gdje i što jedete, koliko 

sunčanih dana imate za prošetati s ekipom po gradu ili prirodi, onda definitivno 

preporučam neke druge zemlje. U svakom slučaju, gdje god studirali, to vam otvara 

vrata za dalje, upoznajete druge ljude i njihove kulture i to je stvarno jako lijepo. 

Svatko tko bi htio doći studirati u Dansku me može kontaktirati pa mu možemo naći 

neki jeftin smještaj da dođe i vidi ovdje tjedan dana kako život izgleda – poručuje 

Tomislav. 
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9. Marketing Management u Aarhusu: Otkrij prednosti 
studija u Danskoj  

 
Donosimo Vam još jedno iskustvo polaznika na studiju u Danskoj. Dominik će Vam 

otkriti koje su to prednosti studija Marketing Managementa u Danskoj i kakva su 

njegova iskustva. Dominik studira u Aarhusu, drugom najvećem gradu Danske. 

 

Bok svima! Moje ime je Dominik i ukratko ću vam ispričati zašto smatram da je 

odluka o studiranju i životu u Danskoj nešto najbolje što mi se dogodilo. 

 

 
 

Kako sam se odlučio na studij u Danskoj? 

Prije svega, pomisao o odlasku van Hrvatske mi se pojavila još prije u srednjoj školi 

no tada sam samo gledao na to kao jednu od mogućnosti, ali sam znao da ću 

poduzeti što god trebalo kako bi ostvario svoje snove. Poslije završetka srednje škole, 

upisao sam turistički menadžment u Zaboku no nisam bio zadovoljan načinom rada. 

Prije upisa na 3 godinu studiranja, javila mi se prijateljica iz srednje škole koju nisam 

čuo još od tada, te je izrazila želju da se nađemo na piću sa još jednim prijateljem. U 

tom trenutku nisam ni slutio da će mi upravo taj nalazak promijeniti život i pokazati 

mi put koji sam dugo tražio. 

Saznao sam da se preselila u Dansku odmah po završetku srednje škole te da tamo 

studira i radi. Brzo sam postao zainteresiran jer po onome što je pričala vezano za 

uvjete studiranja i rada, načina života i ostale stvari je bilo upravo ono što sam tražio 

i što bi mi pružilo mogućnost da ostvarim sve što sam oduvijek htio. Istog dana, 

skupa sa prijateljem koji je bio s nama, odlučio sam da odlazim studirati u Dansku. 

Kako se prijateljica prijavila preko BHV-a i bila je iznimno zadovoljna, odlučio sam 

poduzeti isti korak i stvarno su opravdali očekivanja i bili od velike pomoći. 

Nije prošlo dana kada nisam istraživao neke nove zanimljive činjenice o Danskoj i 

načinu tamošnjeg života. Smatram da upravo zbog svoje volje i motiviranosti za 

istraživanjem i pripremanjem za život u Danskoj, sam uspio ostvariti odličan start od 

početka. Pretraživao sam razne stvari poput pronalaska smještaja i pronalaska posla 

te gdje je najbolje kupovati namirnice i općenite cijene života. 
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Kako sam se pripremio za svoj odlazak? 

Kako je vrijeme prolazilo, imao sam sve više znanja I sigurnosti glede odlaska u 

Dansku. Našao sam stan u 4 dana preko stranice BoligPortal (preporučam ako idete 

na stan, a ne u dom) i odlučio se da ću žrtvovati ljeto i otići 2 mjeseca prije početka 

studiranja u kolovozu kako bi pronašao posao i privikao se na život u stranoj zemlji. 

Preselio sam se u Aarhus, 2. najveći grad u Danskoj. Zahvaljujući dobroj pripremi, 

pronašao sam i posao koji i dalje radim te sam jako zadovoljan i smatram da je jedan 

od boljih poslova koje možeš naći kao student, s obzirom na mogućnosti koje mi 

pruža. 

 

Zašto smatram da je nastava u Danskoj bolja od nastave u Hrvatskoj? 

Što se samog studiranja tiče, upisao sam Marketing Menadžment na Business 

Academy-u u Aarhus. Upisi su prošli bez problema zahvaljujući izvrsnoj organizaciji 

BHV-a koja mi je olakšala većinu posla tako da im se i ovim putem još jednom 

zahvaljujem na svemu! Mogu reći da sam stvarno zadovoljan s obzirom da je potpuno 

drugačiji način studiranja nego kako sam naučio. Neke od glavnih razlika koje su mi 

se svidjele su mali broj studenata u razredu, grupni radovi i fokus na praktični dio 

rada, više nego na teorijski. Učimo na primjerima poslovnih firmi, te radimo stvari 

koje nas očekuju u poslovnoj budućnosti. Imaju odličan pristup radu i stvarno se 

može osjetiti u načinu predavanja profesora kako te stvarno žele naučiti i rade to na 

načine koje te čine još motiviranijim. Nastavu na engleskom ne smatram kao problem 

jer izrazito dobro pričaju engleski i imaju razumijevanja ako se nešto treba ponoviti. 

Također jedna od mnogih vrlina je da si okružen ljudima iz cijelog svijeta. Upoznaš se 

sa drugim kulturama, čuješ različita životna iskustva I ono što ja mislim da je 

najbitnije, stvaraš si “network” ljudi iz različitih dijelova svijeta što će ti svakako 

koristiti u budućnosti. Sa razredom također imam organizirano putovanje u Portugal 

na 6 dana, gdje ćemo posjetiti lokalne firme i imati uvid u njihov način poslovanja. 

Također, organiziran nam je i izlet u LEGO tvornicu u gradić nedaleko od Aarhus-a, 

gdje će nam ispričati kako su došli do ideja za neke od njihovih najpoznatijih 

proizvoda te ćemo imati uvid u samu proizvodnju LEGO kockica! Kako provodim 

slobodno vrijeme i kako podmirujem svoje troškove najčešća su pitanja koja dobivam 

iz Hrvatske. 

 

Što se načina života tiče, jako sam zadovoljan i mogu reći da su mi se ispunila 

očekivanja. Najviše su me obradovali ljudi koji su stvarno simpatični i pristupačni. 

Uglavnom su mi govori kako su “hladni” ljudi no iz mog iskustva smatram da to nije 

istina. Također, engleski pričaju odlično, tako da vam snalaženje neće izazivati veći 

problem. Cijene hrane stvarno nisu toliko visoke. Usudio bi se I reći da je većina 

namirnica istih cijena kao onih u Zagrebu. Naravno, neke stvari jesu skuplje, no 

uglavnom nije neka velika razlika. I konstantno je nešto na popustu te većina stvari 

ima popust na količinu, što je super za studente. Stan plaćamo 8.500kr + režije ali s 

obzirom da nas je 3 u stanu, mjesečno ispada po osobi oko 3.000kr što je stvarno i 

više nego prihvatljivo. Stanovi se naravno mogu naći i jeftiniji. Za dom se iskreno 

nisam ni prijavljivao nego sam odmah krenuo u potragu za stanom, ali od raznih ljudi 

sam čuo da se cijene kreću između 2.500kr-3.000kr za jednokrevetnu sobu. Ako 

volite putovati (a ‘ko ne voli?), svidjeti će vam se informacija da se mogu pronaći vrlo 

jeftine povratne karte iz npr. Copenhagen-a i Billund-a za npr. London u iznosu od 

samo 150kr! Vrh čovječe! Ako pronađete part-time posao u iznosu od 10-12 sati 

tjedno, također dobivate stipendiju u iznosu od 6.200kr (poslije poreza oko 5.500kr). 

Tako da vas uvjeravam, uz sve troškove života, možete staviti koju “krunu” sa 

strane. Prosječna satnica je između 100kr i 110kr, ali naravno ima poslova koji su 

plaćeni i do između 130kr i 140 kr. Kada vam se oduzme porez, možete imati 
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mjesečno u prosjeku između 8.000kr i 10.000kr, što će vam svakako biti dovoljno 

kako bi se kvalitetno hranili, imali za koji izlazak i stavili novce sa strane za recimo 

putovanje. 

 

Jesam li ostvario svoje ciljeve? Jesam, a na tebi je sljedeći korak. 

Da zaključim priču, u ovih 7 mjeseci sam uspio ostvariti sve ciljeve koje sam si zadao 

pri preseljenju u Dansku, uključujući pronalazak posla koji mi je uz stipendiju, 

omogućio da uštedim novce kako bi pokrenuo vlastiti posao. Želim vas potaknuti da 

izađete iz „komforne zone“ i doživite neko sasvim drugačije iskustvo koje će vas 

mnogočemu naučiti i potaknuti vas na daljnji osobni razvitak. Sama činjenica da 

upravo čitaš ovaj tekst govori o tome kako želiš nešto više u svom životu. Iskoristi 

priliku koja ti se pruža, daj sve od sebe da ostvariš svoje ciljeve i bit ćeš si 

zahvalan/zahvalna do kraja života što si se usudio/la napraviti ovako veliki korak. 

 
 

 

 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 

CIJE 
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10.  Alenov put do diplome Business Academy 
Aarhus  

 
Na nadolazeće Dane mobilnosti i edukacije, iz Danske nam dolazi Business Academy 

Aarhus. Uz predstavnika fakulteta i već najavljenu studenticu Klaudiu, donosimo vam 

priču studenta Alena koji je završio preddiplomski studij u Aarhusu, a čije cijelo 

iskustvo možete čuti u petak i subotu na Danima mobilnosti i edukacije. 

 

Tijekom mojih srednjoškolskih godina puno se govorilo o studiranju u inozemstvu od 

ulaska Hrvatske u EU, te o tome kako se otvorila mogućnost studiranja i rada u 

inozemstvu. Budući da sam tijekom srednje škole sudjelovao u Erasmus programu i 

odlično se proveo, odlučio sam potražiti više informacija o sveučilištima kojima bih se 

mogao pridružiti. 

 

Stupio sam u kontakt s studentima koji već studiraju u inozemstvu i agencijama koje 

su pomagale studentima da studiraju u inozemstvu. Odlučio sam se prijaviti za studij 

u Danskoj, jer prema mom mišljenju danski obrazovni sustav ima najbolji način 

podučavanja i također dobru ravnotežu školskog / društvenog i radnog života. Prijave 

za studij i većina birokracije pri dolasku  obavljaju se putem interneta, što smanjuje 

vrijeme čekanje i olakšava nam život. Međutim, kad sam se prijavio za svoju studij, 

odlučio sam otići s agencijom i potražiti pomoć stručnjaka. Pomogli su mi osigurati da 

imam svu ispravnu dokumentaciju, pomogli su mi u praktičnosti prijave i odgovarali 

na moja pitanja ako sam imao ikakvih sumnji ili nedoumica. 

 

Većina fakulteta će vas tražiti motivacijsko pismo i obaviti kratki intervju s vama. Iz 

mog iskustva, u Danskoj su vaša motivacija i volja daleko vrijedniji od vaših ocjena. 

Dobre su ocjene još uvijek važne, ali vaša su motivacija i zrelost za studij u drugoj 

zemlji jednako važni. Danci su, općenito, vrlo prijateljski raspoloženi i njihov pristup 

obrazovanju prilično je različit od hrvatskog, i daleko ugodniji. 

 

Aarhus je prekrasan grad, drugi je najveći u Danskoj i pun je studenata. To čini 

traženje stana pomalo škakljivim, ali ne i nemogućim. Postoji web portal za traženje 

smještaja koje vam osigurava stan na početku studija, što se naziva stambeno 

jamstvo. Ako želite izbjećistudentske domove i imati vlastiti stan, na raspolaganju 

vam je puno izbora, ali oni koštaju malo više, stoga je uvijek dobra ideja unaprijed 

rezervirati neke od boljih stanova na centralnom portalu za grad Aarhus. Prvih 

nekoliko tjedana nastave sve je u znaku integracije. Postoji mnogo prilika za 

upoznavanje i organiziranih događanja koje će vam pomoći upoznati više ljudi, veze, 

proširiti svoju mrežu, naučiti o gradu, danskom sustavu, i mnoge druge važne stvari 

koje će vam trebati tijekom  obrazovanja, ali i kasnije ako se odlučite ostati u 

Danskoj. 

 

Nastava ovdje, osim teorije, uključuje i puno praktičnog rada, projekata, grupnog 

rada i prezentacija, koji su izuzetno korisni u kasnijim traženjima posla ili primjeni na 

poslu. Mnogi se projekti rade u suradnji s  tvrtkama iz industrije koje nude velike 

mogućnosti rada ili nagrade za ljude sa sjajnim idejama. 

 

Mnoge tvrtke oko Aarhusa nude i studentima mjesto pripravništva i pisanje završnog 

rada istovremeno, nakon čega postoji velika vjerojatnost da će vas i zaposliti. 
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Stažiranje je također sjajno za testiranje vaših vještina i stjecanje iskustva. Osim 

prakse, postoji mnogo prilika za studentske poslove, kojima ćete zaraditi za džeparac 

nadopuniti svoj CV, ali ako radite određenu količinu sati mjesečno, kvalificirani ste za 

stipendiju danske vlade. Tijekom školovanja imao sam zadovoljstvo i posjetiti dvije 

različite zemlje radi stažiranja, koje su također podučavale o različitim radnim 

životima i organizacijama. Bilo je i prilika za ljetne škole u inozemstvu, poput Kanade, 

Vijetnama i mnogih drugih. 

 

Nakon što sam završio preddiplomski program pri Business Academy Aarhus, imao 

sam veliku sreću što sam, nakon samo 3 mjeseca traženja, pronašao posao na 

Sveučilištu Aarhus. Tijekom moje nezaposlenosti, osim novčane naknade, škole, 

sindikati pa i sama Vlada su nudili brojne mogućnosti i programe kako biti učinkovitiji 

u potrazi za poslom, kako napisati kvalitetno zamolbu za posao, kako ostvariti bolje 

veze u industriji. 

Otkrio sam da s pravim stavom i vodstvom, možete puno postići i nadam se da će 

vas moja priča motivirati da studirate u Danskoj i uvjeriti se kako je život u Danskoj 

odličan. 
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11.  Iskustvo studiranja u Danskoj na Business 
Academy Aarhus  

 
Naša studentica Klaudia koja je već dobar dio studiranja odradila i trenutno obavlja 

praksu u Hrvatskoj podijelit će svoje iskustvo na nadolazećim Danima mobilnosti i 

edukacije, a u međuvremenu možete pročitati njezino kratko pismo: 

 

Bok svima! 

 

Zovem se Klaudia i ispričat ću vam svoje iskustvo studiranja kemijskih i biotehničkih 

znanosti u Danskoj. Svojim odlaskom u Dansku spoznala sam mnogo toga. Prvi 

semestar bio je težak period moga života jer sam napustila svoju obitelj, najbolje 

prijatelje, grad, voljenu zemlju te se uputila u nepoznato. Kako je vrijeme prolazilo, 

tako sam otkrila da je opcija studiranja vani bila najbolja odluka koju sam mogla 

donijeti, a reći ću vam i zašto. Iako nije bilo drugih Hrvata u mojoj generaciji, 

nevjerojatno je kako se lako zbližiš s ljudima iz različitih dijelova svijeta i sklapaš 

nova prijateljstva. 

 

Što se tiče faksa, studij je na engleskom jeziku, 

što je odlična stvar, jer je danas engleski jezik 

neophodno znati. Također, u sklopu studiranja i 

predavanja imamo ukombiniran i besplatan tečaj 

danskog jezika pa paralelno uz sve ostalo imam 

priliku naučiti novi jezik što je stvarno cool. 

Predavanja i praksa su u omjeru 50:50, što znači 

da nema više štrebanja i učenja napamet. Uči se 

s razumijevanjem jer sve što je naučeno na 

predavanju utvrđuje se praksom i obrnuto. Kako 

je u Danskoj stručna praksa obavezna, a na 

mome fakultetu ona traje godinu dana, tako ja 

trenutno obavljam stručnu praksu u Plivi.  Odmah 

sam se snašla i svi su zadovoljni mojim 

doprinosom kompaniji. 

 

 

To je odlična stvar jer je danas puno lakše naći posao s radnim iskustvom. 

Kad sam došla u Plivu nije me nitko trebao dodatno educirati o pravilnom 

rukovođenju instrumentima jer su laboratoriji na faksu fenomenalno opremljeni 

suvremenom tehnologijom. Ukratko, smatram da sam se ovim iskustvom studiranja 

obogatila kao osoba, naučila kako i samoća nekada može biti dobra, sklopila nova 

prijateljstva, putovala, inelektualno se uzdigla, stekla radno iskustvo, te naposljetku 

spoznala novu kulturu, jezik i običaje na prvi pogled istih, a zapravo vrlo drukčijih 

ljudi. 

 

Klaudia Gaši 

Chemical and Biotechnical Science 

BAAA, Aarhus, Denmark 
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12. Copenhagen Business Academy: Stefanovo 
iskustvo studija u Danskoj  

 
Naš Stefan trenutno na CPH Business Academy studira Top-up program International 

Hospitality Management, a prije toga je završio AP program Service, Hospitality and 

Tourism Management. U nastavku pročitajte što nam je napisao o svojim dojmovima 

studija u Danskoj. Svima onima koji razmišljaju o preseljenju i studiju u Danskoj 

nadam se da će moja priča i moja iskustva biti korisni u tom koraku. 

 

Zovem se Stefan i preselio sam se u Kopenhagen prije nešto više od dvije godine. 

Primarni razlog mog preseljenja bila je moja želja da studiram u drugom okruženju, 

koje je više odgovaralo mojoj osobnosti i osobnim preferencijama. Vjerujem da sam 

takvo okruženje pronašao u Danskoj. 

 

Copenhagen Business Academy je škola koja vas uistinu priprema za budućnost. 

Nakon dvije godine studija i završetka AP programa, jedino što mogu reći je da se sav 

rad na kraju isplatio. Već sada sam spreman i obrazovan za rad u svom području 

(hotelijerstvo, turizam i drugi poslovi koji se tiču usluga). Iako još uvijek imam dosta 

vremena do završetka školovanja, CPH mi je dao perspektivu i sjajan temelj za 

buduće poslovne prilike. 

 

 
 

Pri prelasku iz hrvatskog obrazovnog sustava u danski, morate biti spremni prilagoditi 

se učenju i timskom radu temeljenom na projektima. Možda je u početku rad s 

ljudima iz raznih zemalja koji su navikli raditi neke stvari na određeni način 

zahtjevan, ali obećajem, dugoročno gledano, to vas čini samo sposobnijima za rad u 

“stvarnom svijetu”. 

 

Još jedna stvar koja vas zaista priprema za buduće radno mjesto je obavezno 

stažiranje integrirano u studij. Provedena tri mjeseca rada u tvrtki pomažu vam već u 

početku u proširenju mreže i pronalaženju mogućih polazišta za vašu karijeru. 

 

Sve u svemu, razlog zbog kojeg cijenim obrazovanje koje sam stekao (i još uvijek 

stječem) u Danskoj na CPH-u je činjenica da stvarno daje ono što vam treba – 

priprema vas za život i pomaže vam da napravite prve korake ka svom konačnom 

životnom cilju! 
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13. Turizam u Danskoj: Iskustvo studiranja u Aalborgu  

Za sve vas koji ste još neodlučni da li studirati u inozemstvu, priča našeg polaznika 

Ivana zasigurno će vas potaknuti da se odvažite na taj korak. Ivan nam se javio iz 

Danske, a što nam je rekao pročitajte u nastavku ili ga osobno pitajte na našim 

Danima mobilnosti i edukacije. 

 

Moje ime je Ivan i studiram AP degree – Service, Hospitality and Tourism 

Management na UCN-u u Aalborgu. Danska je jako zanimljiva zemlja, rad u grupama 

je ono što čini studij uistinu posebnim pa ako to voliš nemoj uopće razmišljati. Osim 

toga, upoznat ćeš puno ljudi iz cijeloga svijeta, pogotovo Europe. Također, ako voliš 

izlaziti to je dodatan razlog za dolazak! 

 

Rad u grupama je ono što me najviše oduševilo i što studij u Danskoj čini posebnim. 

Osim toga, danska priroda je prekrasna i brzo sam se uvjerio kako su Danci uistinu 

sretan narod 

Kada sam se prošle godine odlučio za studij u Danskoj, nisam ni slutio koliko ću 

putovati jer se mogu kupiti stvarno jeftine karte za putovanja po Europi. Tako sam 

krajem 11. mjeseca odlučio otputovati s prijateljima do Londona. Također, moj 

fakultet je organizirao study trip u veljači ove godine u Miami i Orlando. Tamo smo 

posjetili luksuzne hotele privatne kompanije, sudjelovali kao volonteri na festivalu 

SOBEWFF te smo se pritom jako zabavili. 

 

 

Trenutno sam u Zagrebu gdje odrađujem praksu u hotelu Esplanade za kojeg ste 

vjerujem svi čuli. Kada studiraš u Danskoj, stažiranje je obavezno i to već na 1. 

godini na UCN-u. Moj plan za budućnost je prijaviti se za Top-up degree. Poslije toga 

još ne znam, možda ostati u Danskoj, a možda otići u neku drugu EU zemlju na 

nastavak školovanja. Ono što je sigurno je da mi je ovaj program otvorio mnoga 

vrata. 
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14.  SDU: Studentsko iskustvo u Danskoj 

 
Southern Denmark University dolazi na Dane mobilnosti i edukacije 2018. Jedan od 

najvećih sveučilišta u Danskoj s više od 60 preddiplomskih i diplomskih programa na 

engleskom jeziku. Dario će na sajmu i prezentaciji o studij u Danskoj ispričati svoje 

studentsko iskustvo koje provodi u Sønderborgu već nekoliko godina. 

 

Kada sam započeo svoj studij u Danskoj, bio sam jedini Hrvat u generaciji. Došao 

sam sam i poprilično brzo se uklopio u internacionalnu ekipu. Već u startu sam se 

posebno iznenadio konceptom studentskih domova, koji su više podsjećali na 

luksuzne stanove u studentskoj zgradi. Sto se tiče faksa, bilo je to ugodno 

iznenađenje. Nema tu vise štrebanja, stigla je čista praksa. Teorije, matematičke 

formule te pojmove više nisam trebao pamtiti, zato sto su Danci poprilično dobro 

upoznati sa internetom i njegovim potencijalom, te je na ispitima dozvoljeno donositi 

digitalne ili printane skripte i udžbenike. Osim toga profesori su poprilično ljubazni i 

dostupni u svojim uredima te rado pojašnjavaju bilo kakve nejasnoće. 

 

 
 

Međutim, glavni fokus na svim inženjerskim smjerovima je na timski rad te svaki 

semestar imamo zadatak organizirati se i izraditi tehnološku napravu. SDU se zasniva 

na velikom izboru tehnologije, laboratorija, radionica te na institucijskom povjerenju 

prema studentima osiguravajući nam pristup svim alatima 0-24 sata. A na kraju dana 

tu su studentska druženja. Kao u američkim filmovima, SDU ima svoj Intro Team, 

skupinu volonterskih studenata koji se svake godine pobrinu za studentske tulume, 

lude izlete te ostale socijalne aktivnosti. Toliko je dobar koncept studiranja u Danskoj 

na SDU sveučilištu da su odmah iduće godine mnogi prijatelji navrnuli. Trenutno nas 

toliko ima da su svi u gradu upoznati s konceptom “Mi Hrvati, mi Balkanci”. Naš 

Balkan Crew nestrpljivo iščekuje vas, mlade generacije, da se tradicija nastavi u 

naraštajima. 

 

Dario Šimunović, 

BEng Interaction Design, 

SDU, Sønderborg, Denmark 
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15. Davor Andročec, UCN - University College of 
Northern Denmark, Aalborg - Moja danska priča  

 
Studiram u Aalborgu u Danskoj na UCN-u, smjer IT Networks. Došao sam u Aalborg u 

rujnu 2015. godine. Sva predavanja su prijepodne od 8:30 pa do 13:45 osim petkom 

kad predavanja završavaju u 11:30 i u 12:00 se otvara “Friday bar“ gdje se najčešće 

studenti druže uz jeftinija pića nego bilo gdje u gradu. Profesori su stalno nasmijani i 

uvijek su spremni pomoći. Moj smjer ima 5 ispita u 2 godine, a za svaki ispit ima 

nekoliko preduvjeta koji se moraju ispuniti da bi se moglo izaći na ispit. Sam ispit je 

najčešće izlaganje prezentacije profesorima, a ponekad i ostalim studentima. 

Prezentira se rješenje problema zadanog pri početku semestra i potrebno je napisati 

radnju u kojoj se detaljno opisuje rješenje. Svaki ispit je osmišljen tako da se osjeti 

situacija u kojoj će se student naći jednog dana kada završi studij i zaposli se. Za 

prolazak ispita imamo 3 pokušaja ili se ponavlja godina. Također sav rad vezan uz 

studij je grupni – učenje je vlastita odgovornost, a ostalo je rad u grupi. 

 

Živim u dvosobnom stanu blizu centra Aalborga i mjesečno na stan potrošim oko 

4200 DKK. Internet, voda (koja je pitka u cijeloj Danskoj) i grijanje su mi uključeni u 

rentu, a struju plaćam sam. U prosijeku na mjesec potrošim oko 5500 DKK. Stan 

malo po malo opremam preko Facebook grupe (Aalborg market) te sniženjima u Ikei. 

Moj savjet je da se od kuće ponese jastuk, deka i plahta te naravno ostatak kofera je 

pun odjeće. Dan prije useljenja u stana pravac Ikea kupiti krevet (naravno ovisi da li 

je stan namješten ili nije), a sve ostalo će se naći s vremenom ili vam roditelji mogu 

poslati potrepštine poštom. Paket do 30 kg je negdje oko 250 kn ako se šalje iz HR u 

DK, a ja osobno koristim tu mogućnost kad se zaželim kulena ili pršuta. Dijeljenje 

smještaja se svakako financijski isplati. 

 

Za kupnja hrane i sličnih namirnica Kiwi Netto i Fakta su najjeftiniji, a Ikea je super 

za namještanje stana kao i Facebook grupa Aalborg market za rabljene stvari. Cijene 

su u dosta slučajeva slične s onima u Zagrebu. Mlijeko, sir i većina mliječnih 

proizvoda je jeftinija ali zato su neke stvari skuplje (poput kante i krpe za pod). Što 

se tiče zaposlenja čuo sam da je u Aarhusu, Horsensu i Viborgu moguće lako naći 

posao i bez znanja danskog jezika. Naravno, ako imate znanje danskog onda je lako 

naći posao svugdje. Za posao je potrebno otvoriti račun u banci (savjetujem Nordea). 

Za to vam treba CPR, a za CPR treba residence permit, a sve to traje oko 60 do 70 

dana. Ako se radi više od 10 sati tjedno i satnica vam je 90 DKK/h onda je moguće 

dobiti stipendiju od oko 5000 DKK. 

 

Izlasci su najčešće skupi, ali zato fakultet (odnosno organizacija vezana uz fakultet) 

često organizira razno razna događanja pa to ispadne puno jeftinije. Atletiku koju 

sam trenirao u Zagrebu nastavio sam trenirati i ovdje te sam nastupao na danskom 

državnom prvenstvu. Uvjeti za sve sportove su 100 puta bolji nego u Zagrebu. U 

klubu se najčešće trenira s Dancima pa se također može lakše naučiti danski. 

Također, u nekim situacijama je moguće dobiti stipendiju kao i za posao. 
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16. Željko Kaštelan, Copenhagen - CPH Business 
Academy, Service, Hospitality   and Tourism 
Management, Copenhagen 

Moje ime je Željko i trenutno studiram u Kopenhagenu na CPH Business Academy – 

Service Management. Što reći o Danskoj i Kopenhagenu, osim da bih vam preporučio 

dolazak ovamo ako planirate u inozemstvo. Bez straha i previše razmišljanja jer vas 

to samo može udaljiti od cilja. Ja sam se brinuo zbog mnogo stvari, ali nakon par 

dana ovdje shvatio sam da je većina te brige bila nepotrebna. Naravno normalno je 

brinuti se kada se spremaš za odlazak, i to 1700 km od kuće. 

 

Najvažniji savjeti, probajte naći smještaj prije dolaska u Kopenhagen i budite sigurni 

da imate dovoljnu količinu novca za početak te pokušajte naći neki studentski posao 

što prije, koji će vam omogućiti primanje SU-a. Start je težak, kao i svaki, ima puno 

dokumentacije za riješiti za što vam treba otprilike 2-3 tjedna, barem u mom slučaju. 

Kad s tim završite sve je puno lakše. 

 

 
 

Što se tiče cijena hrane, malo je skuplje nego u Hrvatskoj, ali uspije se izdržati. 

Najveći troškovi su stanarina i javni prijevoz, ali ukoliko nabavite bicikl na prijevozu 

možete dosta uštediti. Što se tiče grada, mogućnosti su velike, mnogo zanimljivih 

mjesta, nađe se nešto za svakoga. Prijevoz je organiziran jako dobro, vlakovi, busevi 

gotovo nikad ne kasne. 

 

Što se tiče škole (fakulteta), moj kampus se nalazi u Lyngbyu, što je otprilike 20 km 

od mjesta na kojem živim i za stići tamo mi treba otprilike pola sata vožnje vlakom. 

CPH Business Academy se više bazira na praktičnom učenju nego na teoriji te se jako 

često radi u grupama što po meni nije loš pristup, ovisi kakav način rada preferirate. 

 

Jedina stvar koja mi se ne sviđa u Kopenhagenu je vrijeme. Sunce se pojavi vrlo 

rijetko, pogotovo sada u ovom periodu, ali nadam se da će u proljeće već biti bolje. 

To bi bilo to od mene, nadam se da sam nekom olakšao odluku ili barem umanjio 

brige ovim tekstom. 
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17. Fedor Oreški i Ivan Šmit. Copenhagen Business 
Academy / KEA 

 
“Početkom siječnja 2017. godine posjetili smo Kopenhagen. Odmah na aerodromu, 

pri kupnji dnevnih karata za prijevoz (metro+vlak+bus), upitali smo za pomoć 

gospodina koji je za to zadužen, a on je bio jako ljubazan i od velike pomoći. Odmah 

nas je upitao o našim daljnjim planovima kako bi nam pomogao u snalaženju. Zaista 

lijep doček i početak našeg boravka! S obzirom da smo stigli u jedan od najhladnijih 

dana u godini, kada smo izašli na svjetlo dana  na Noerreportu osjetili smo oštar 

sjeverni vjetar. U mjenjačnici u koju smo došli razmijeniti kune za krune, djelatnici su 

pokazali zanimanje za naš dolazak i pozdravili naš odabir fakulteta – Danci su zbilja 

druželjubivi! Nakon kratkog razgledavanja i šetnje gradom, sunce je počelo zalaziti 

već oko 4 sata te smo iz Kopenhagena otputovali do Alleroda kod prijatelja gdje smo 

bili smješteni. Pri samom ulasku u metro iznenadila nas je urednost i čistoća, a 

posebno poštivanje voznog reda – sve dolazi i kreće u minutu! 

 

Iste večeri otišli smo do trgovine po nekoliko namirnica i tamo se ugodno iznenadili 

cijenama, koje su u rangu sa cijenama u Hrvatskoj. Također, u trgovinama se može 

naći puno raznolike i zdrave hrane. S druge strane, hrana u gradu, brza hrana, a 

posebno restorani, jako su skupi. Ako volite skupu i finu hranu, Danska je definitivno 

za vas, a u u Kopenhagenu se nalazi i jedan od najboljih restorana na svijetu. 

Situacija je ista i sa alkoholom, ako izlazite u luksuzne kafiće i klubove alkohol ćete 

skupo platiti, ali u barovima nije tako skupo. U baru smo pivo smo platili 20 kruna, a 

10 shotova 100 kruna. Što se tiče cigareta, ako ste pušač nećete dobro proći u 

Kopenhagenu jer je cijena kutije bijelog Marlbora 44 krune. U samom gradu nema 

visokih nebodera, sve je u nekom „starom stilu“, a grad sam po sebi je vrlo 

šarmantan i čini se kao vrlo ugodno mjesto za život. Također, iznenadila nas je 

čistoća grada, zasigurno nećete vidjeti opuške ili smeće po ulicama! 

 

Svima bih preporučio Kopenhagen jer u svega 5 dana koliko smo bili tamo, oduševio 

me i obojica smo dobili želju da se odmah tamo preselimo. Tako sam upisao godinu 

na Copenhagen Business Academy i započeo svoju dansku priču.” 

 

Fedor Oreški 

 
“Nakon sagledavanja više opcija, zaključio sam da će mi Danska, kao studentu, 

pružiti najviše. Ono što odvaja Dansku od ostalih zemalja jest to što student ima 

mogućnost u potpunosti pokriti vlastite troškove, pa čak i uštedjeti novac, s obzirom 

na visinu plaće (part-time job) i potporu države (SU). Također, ono što me privuklo je 

smjer i ono što sam smjer nudi. S obzirom da me zanima arhitektura, ali jednako 

tako i menadžment, pronašao sam smjer na KEA-i koji mi savršeno odgovara: 

Architectural Technology and building management. Još jedan plus svemu tome je što 

mi se prilikom posjeta Kopenhagen jako svidio, a  svi znamo da se Danci smatraju 

najsretnijim narodom na svijetu, tako da sam i ja odlučio okušati svoju sreću u 

Danskoj.” 

 
 Ivan Šmit 
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18. Sara Jelenić, Danska - AP Degree in Marketing 
Management. Zealand Institute of Business and 
Technology, Roskilde. Moja danska pustolovina  

 
“Upoznala sam ljude iz različitih dijelova svijeta s kojima se redovito zabavljam, 

izlazim i privikavam na danske običaje te iz iskustva mogu potvrditi da je Danska 

najsretnija zemlja svijeta jer nam smijeha ni u kojem trenutku ne nedostaje”. 

 

Moje ime je Sara i odlučila sam se uz pomoć BHV-a upisati studij Marketing 

managementa na Zealand Institute of Business and Technology u Kraljevini Danskoj. 

Trenutno se nalazim u Roskildeu, gradu udaljenom tek 20 minuta od glavnog grada 

Kopenhagena. Bilo je teško donijeti ovakvu odluku, spakirati kofere i preseliti se u 

daleku Dansku, no sada vidim da su najbolje odluke one najteže, te ne žalim ni malo! 

 

 
 

Brzo sam se prilagodila novoj okolini i uživam u svakom provedenom danu. Jako mi 

se sviđa uređenje države te sam oduševljena sustavom obrazovanja u kojem nakon 

svakog teorijskog predavanja, tijekom kojeg moramo sudjelovati i raspravljati, 

imamo praktičan grupni rad u kojem na primjerima raznih svjetskih firmi i 

organizacija moramo primijeniti teorijsko znanje te ga prezentirati i iznijeti svoje 

mišljenje pred ostatkom razreda. Profesori su izvrsni predavači te iznimno ljubazni, 

pristupačni i prijateljski nastrojeni kao i naši kolege te jako drže do međuljudskih 

odnosa što mi se jako sviđa. 

Život u Danskoj puno je ležerniji nego u Hrvatskoj, uvijek imate slobodnog vremena 

kojeg je lako organizirati za razne aktivnosti i druženja, no ipak mi pomalo fali taj naš 

trend ispijanja kava i uživanja u sunčanim danima kojih je ovdje nažalost jako malo, 

kao i da me ponekad dočeka napravljen ručak nakon predavanja hahaha. 

 

Upoznala sam ljude iz različitih dijelova svijeta s kojima se redovito zabavljam, 

izlazim i privikavam na danske običaje te iz iskustva mogu potvrditi da je Danska 

najsretnija zemlja svijeta jer nam smijeha ni u kojem trenutku ne nedostaje. 

Smatram da je ovo prekrasno životno iskustvo koje se ni s čim ne može usporediti, te 

bih svima koji razmišljaju o ovako velikom koraku savjetovala da se svakako okušaju 

u ovoj životnoj pustolovini, better safe than sorry! Sretno svima i veliki pozdrav iz 

hladne Danske! 
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19.  Matej Pergl, Danska - AP Degree in Marketing 
Management. Fakultet 21. stoljeća! Znao sam čim 
sam odlučio otići u Dansku da mi je to   dobra 
odluka, ali iskreno nisam ni sam slutio koliku sam si 
uslugu učinio.  

 
Fakultet: 

Fakultet je po mom mišljenju točno onakav kakav bi fakultet 21. stoljeća trebao biti! 

Profesori su uljudni i prijateljski nastrojeni, oslovljavaju se imenima i pokušava se 

stvoriti neka jednakost između profesora i studenata.. Smatra se da je svaki učenik 

dobar na svoj način, da svaki učenik ima svoju vrijednost i vještine. Čak i ako ne zna 

u tom trenutku neku stvar, ne dobiva odmah negativne odgovore, već ga se 

pokušava podučiti putem konstruktivne kritike. Fakultet vjeruje svojim studentima, 

ima IT službu koja besplatno rješava sve probleme oko kompjutera, a u zgradu 

fakulteta se može ući u bilo koje vrijeme. Čak se i u 2 ujutro sa studentskom 

karticom može ući u zgradu fakulteta i raditi na projektu, učiti, ili jednostavno gledati 

film. Faks je organiziran na način da tretira studente kao odrasle osobe koje su tu na 

nešto nauče te se samim time se i studenti tako i ponašaju. 

 

 
Država: 

Mislim da vam je ovo već poznato, ali moram naglasiti koliko je Danska uređena 

država. Na ulicama nikad nisam vidio niti beskućnika, niti policiju, a niti ijedan 

incident. U Danskoj svatko ima posao, biti nezaposlen je jedino moguće ako sami 

izrazite želju da ne želite raditi. Čak i ako ste nezaposleni, država vas 2 godine 

financira sa pristojnih 12.000 danskih kruna mjesečno i još vam istovremeno pomaže 

pronaći posao. Država, mogli bi reći, radi za svoje građane i oni rade za nju. 

 

Posao i faks: 

U Danskoj je poprilično uobičajena pojava da studenti rade i studiraju. Tada se dobiva 

takozvani SU. SU je financiranje države za sve ljude koji idu na faks. Danci po 

nacionalnosti dobivaju SU samo što idu na fakultet dok mi internacionalni student 

moramo raditi 43 sati mjesečno, što ispadne oko 2 dana u tjednu. I tada se može 
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zaraditi oko 10.000 – 15.000 danskih kruna koji nam pokrivaju troškove stanovanja, 

prehrane i zabave. 

 

Moje mišljenje: 

Iskreno, znao sam čim sam odlučio otići u Dansku da mi je to dobra odluka, ali 

iskreno nisam ni sam slutio koliku sam si uslugu učinio. Imam osjećaj da sam u 3 

mjeseca naučio toliko stvari relevantnih za područje studija koji studiram, da mislim 

da bih već sutra mogao raditi u nekoj kompaniji bez imalo poteškoća. Moram reći da 

sam se i sam promijenio, ali nabolje. Postao sam odgovorniji. Drugačiji ježivot kada 

sve sami morate raditi za razliku od života s roditeljima i apsolutno mislim da je to 

jedan logičan slijed koraka koji bi jedan 20-godišnjak trebao napraviti. U samom 

startu postao sam puno odgovorniji prema nekim autoritetima poput države, faksa… 

Više ne bacam tu i tamo smeće po ulici, ne idem mrzovoljan na faks nego sa 

smiješkom na licu. Kada imam posla na fakultetu od 8 ujutro do 7 navečer, što se isto 

zna dogoditi, nisam mrzovoljan nego pun motivacije jer u svemu vidim smisao i 

podlogu za rast i učenje. 

 
 

 
 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 
 

www.bhvedu.com
https://bhvedu.com/konzultacije/


 

www.bhvedu.com  66 
 

20.  Frida Franić, Danska - Aalborg University. Oil and 
Gas Technology, Esbjerg  

Bok zovem se Frida i podijelit ću s Vama svoje iskustvo u Danskoj do sada i kako sam 

uopće tu završila. Imam 25 godina i posljednjih 6 mjeseci moja adresa prebivališta je 

Danska, točnije Esbjerg (5 najveći grad u Danskoj, 300 km zapadno od 

Kopenhagena, na obali sjevernog mora). Zašto Danska? Zašto hladan sjever? Zašto si 

otišla? Jedna su od mnogih pitanja koja sam sama sebi postavila i koja su mi postavili 

gotovi svi koji su saznali da se selim iz udobnosti vlastitog doma i rodnog grada 

(Zagreb). 

 

Moja priča počinje puno prije ovih 6 mjeseci koliko sam tu. U srpnju 2015 godine 

završila sam preddiplomski studij kemijskog inženjerstva na FKITu, Sveučilište 

Zagreb. Sa „diplomom“ u ruci i uvjerenjem kako sam do rujna slobodna, jer upisati 

diplomski stvar je papirologije, otišla sam na more. Rujan je došao i prije nego sam 

očekivala, i došlo je vrijeme upisa na diplomski, znajući da mi prosjek nije bajan (3.0) 

i da je velika navala prijavila sam se na sva 4 smjera s mišljenjem pa moram upast 

bar negdje. Hladan tuš uslijedio je 2 tjedna kasnije, kada je moje ime bilo ispod crte 

na sva 4 smjera, s nemogućnošću pomaka prema. Novi val hladnog tuša i realnost 

bilo je kada sam shvatila da je FKIT fakultet koji upise na diplomske studije ima 

posljednji i kako su svi fakulteti di sam mogla konkurirati sa svojom diplomom već 

krenuli sa nastavom, i sa istom rečenicom u referadama: „Nažalost, upisi su prošli, 

možete probati iduće godine.“ 

 

 
 

 Moj svijet se srušio, ja sam bila izgubljena. Nisam znala gdje ću, što ću i kako ću 

dalje. Čekati godinu dana meni je bilo kao da moram čekati vječnost. Nakon dana 

očaja i plakanja, krenula sam istraživat druge mogućnosti, imam diplomu, zar ne? 

Nešto će se naći mora postojati nešto i za mene. Fascinantno je kako kad te neko 

odgurne iz sigurne zone, što je za mene bio u ovom slučaju FKIT otvoriš nove vidike i 

spreman si za neke nove pokušaje. U jednom razgovoru sa svojom sestričnom, ona 

me upitala zašto ne probam u Danskoj. Moja reakcija na njen prijedlog bila je pogled 

u stilu jesi ti pala s Marsa? Danska? Prva asocijacija bila je tko bi to financirao, no 

daljnjim razgovorom saznala sam da je studij tamo besplatan. Krenula istraživat 

studiranje van granica Hrvatske. Na bespućima interneta pronašla sam odgovarajuće 

studije gdje konkuriram i njihove zahtjeve za upis na studij. Na 9/10 odabranih 

studija sam bez problema konkurirala, što se tiče pozadinskog znanja. 
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Moji roditelji od samog početka bili su mi podrška, što je olakšalo moju odluku da se 

odlučim prijaviti. Jedini uvjet koji mi je falio bio je IELTS ili TOEFL test engleskog 

jezika s obzirom da se nastava održava na engleskom. Početkom 2016 počela sam 

sakupljati sve potrebne dokumente kako bi ih na vrijeme mogla uploadat. Prijepis 

ocjena na hrvatskom i engleskom, diploma, bili su samo neki od potrebnih 

dokumenata, da budem spremna na sve iako nije bio uvjet, od dva profesora sam 

zatražila pismo preporuke, koji su mi bez problema dali. Kada sam izašla sa 

posljednjom preporukom s faksa, nekako sam imala osjećaj da se tu više neću vratiti 

kao student, ali sam još uvijek nogama stajala na zemlji, nisam si dala previše 

maštat o tome kad odem. Krajem ožujka 2016. predala sam sve dokumente i sve što 

mi je preostalo bilo je čekati rezultate natječaja. Nisam puno pričala o tome sa svojim 

prijateljima, samo najbliži su znali, nisam se htjela ureći. 

 

 10. svibanja na mail mi je došla obavijest sa stranice preko koje sam se prijavila. 

Dok sam čekala da mi se stranica učita, već sam vidjela tekst u stilu; „Dear miss 

Franic we are sorry to inform you that you have been rejected…“ No, oo što su moje 

oči ugledale bilo je sve samo ne to. „You have been admitted from August 2016 until 

June 2018“. sjećam se da nisam imala nikakvu reakciju, nisam se ni smijala, ni 

plakala, ni vrištala, ja sam samo gledala u ekran svog kompjutera iznova čitajući tu 

rečenicu. Kada je prvobitni šok prošao suze radosnice su navrle na moje lice,. Bila 

sam neizmjerno sretna i ponosna na sebe, jer sam se odlučila prijaviti, sretna jer je 

napokon krenulo na bolje. Navečer tog istog dana podijelila sam s roditeljima sretnu 

vijest, koji s također bili sretni i ponosni. 

 

Imala sam vremena do sredine lipnja da potvrdim svoje mjesto, nakon 10 dana od 

dobitka maila, i razgovorima jesam li spremna, jesam li sigurna i spoznaje da ne 

znam je li bi bila primljena na matični fakultet u rujnu te kako je ovo prilika života ja 

sam stisnula da prihvaćam. U narednim mjesecima istražila sam i pročitala sve što 

sam uspjela naći o programu, sveučilištu i gradu. Dobivala sam mailove na tjednoj 

bazi sa uputama kako i što, odmah sam se javila accomodation office-u da sam 

primljena i da bi voljela imati smještaj od njih. 

 

Krajem osmog mjeseca, dobila sam potvrdan odgovor da imam osiguran smještaj i 

da će me netko pokupiti na kolodvoru. U jedan kofer, ruksak i ručnu prtljagu 

pokušala sam utrpati što je moguće više stvari koje bi mi mogle zatrebati za početak, 

to je bio izazov. 

Let za Kopenhagen bio je u 8 ujutro iz Zagreba, u Kopenhagen sam sletjela oko 

10:20 kratak ugodan let u neizvjesnost. Od samog početka bila sam fascinirana 

činjenicom kako svi znaju engleski i kako će ti rado pomoći i uputiti te gdje trebaš ići. 

Vlak je došao u Esbjerg u 15:10 ako se ne varam i tamo me čekala ambasadorica 

fakulteta, laknulo mi je kada sam vidjela da me stvarno neko čeka. Prvi dan bilo je 

Welcome predavanje za internacionalne studente gdje su nas uputili kako stvari ovdje 

funkcioniraju i proveli su nas kroz fakultet da se upoznamo sa zgradom. 

 

 Sjećam se da svi koje sam upoznala taj prvi dan za diplomski studij su bili za „Oil 

and Gas Technology“ smjer, ja sam bila jedina za kemijsko inženjerstvo. Bila sam 

iznenađena kako je tu sve organizirano za nas,izlet, roštilj sve u svrhu da se bolje 

upoznamo prije nego nastava krene. Na spomenutom roštilju pričala sam sa 

studentima sa O> i savjetovali su me da se probam prebacit k njima, jednu diplomu 

iz kemijskog inženjerstva već imam, zašto ne proširiti horizonte sa nekim drugim 

znanjima. Bio je petak kada sam poslala mail sa upitom za prebačaj, upoznata s 

hrvatskim referadama, odgovor nisam očekivala prije ponedjeljka i sigurno ne 
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pozitivan. Odgovor je došao drugi dan (subota) i bio je pozitivan, čak štoviše to uopće 

nije problem, samo sam se morala ponovo prijaviti preko sustava i ostalo će oni 

riješiti. Od ponedjeljka sam bila studentica Oil and Gas smjera. 

 

Ovdje su stvari puno opuštenije nego u Hrvatskoj, prvenstveno profesora zoveš 

njegovim imenom, bez titula, prezimena, gospodine/gospođo. To mi je do današnjeg 

dana još uvijek neobično i ponekad malo nelagodno. Naglasak ovdje je na Problem 

base learning, drugim riječima u svakom semestru osim 3 normalna predmeta imamo 

projektni predmet gdje je glavni zadatak riješiti problem odnosno osmislit projekt. 

Više je tema između kojih možeš izabrat. U dogovoru sa svojom grupom (2-4 osobe). 

Projekt se izvodi pod nadzorom profesora. Meni osobno takav pristup je odličan, 

pogotovo na diplomskom studiju, koji je zadnja priprema prije nego što izađeš na 

tržište rada. Odlično je što su projekti osmišljeni na stvarnim slučajevima, te su neki 

u suradnji sa kompanijama. Također što je meni osobno bilo iznenađujuće je 

činjenica da na ispitu možeš imati sve materijale sa sobom osim interneta, ništa te ne 

traže da znaš napamet i da nabubaš. Cijeni se i zahtjeva se razumijevanje gradiva. 
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21. Nazario Klarić, Danska - Architectural 
Technology & Construction Management, Danska. 
Avantura studiranja u Danskoj  

 
Studiranje u Danskoj je avantura koju bi svatko trebao iskusiti te ujedno i najbolja 

odluka u mom životu. 

 

Kao i drugi studenti prije mene, moram spomenuti odnos profesora sa studentima 

koji je izvanredan. Profesori su uvijek spremni na šalu i atmosfera na predavanju je 

vrlo opuštena, a kada trebate pomoć oko nečega, možete se obratiti ne samo 

profesorima, već bilo kome koga sretnete u hodniku i oni će vam rado pomoći ili vas 

poslati nekome tko može. Na mom fakultetu program je strukturiran tako da teoriju 

konstantno prati praksa, što olakšava učenje. 

 

 
 

Aarhus je grad s najmlađim stanovništvom u Danskoj, a kad tome još pridodate 

činjenicu da je 15% stanovništva stranog podrijetla, shvatite da nerijetko sretnete 

druge internacionalne studente. Za prijevoz ljudi masovno koriste bicikle, ali tu je i 

gradski prijevoz za lijenčine poput mene. U Aarhusu ima mnogo stvari koje studenti 

mogu raditi za zabavu (Tivoli, mini golf, deer park, go kart, biljar itd.) i svakako ih 

treba isprobati. Aarhus ima manjak smještajnog kapaciteta pa je gotovo nemoguće 

samostalno naći smještaj. Srećom postoji agencija koja se bavi tim problemom i svi 

studenti koji su dio njenog programa imaju garantiran bar nekakav smještaj. Također 

se treba financijski osigurati za prvih 2-4 mjeseca jer, zbog navale novih studenata, 

toliko je potrebno za dobivanje svih dokumenata kao što su residence permit i yellow 

card. Bez njih se ne možete zaposliti, a bez posla nema ni stipendije. 

 

 Iako svi govore engleski, to nije uvijek garancija da ćete posao naći odmah po 

dolasku. Dapače , traženje posla oduzima puno vremena i zbog toga ponovno 

naglašavam da je potrebno u početku imati određenu svotu novca kao sigurnost dok 

se stipendija ne pokrene. Još nešto – stipendija počinje dolaziti tek nakon tri mjeseca 

rada, ali se sva tri mjeseca ubrajaju. Važna stvar za napomenuti je i ta da na 

društvenim mrežama poput Facebooka postoje grupe studenata koji su već u Danskoj 
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i imaju određeno iskustvo koje uvelike može pomoći nama novima koji se još uvijek 

pokušavamo snaći. Takva vrsta podrške ljudi koji su se nekada našli u istoj situaciji 

kao ti puno znači i olakšava prve dane boravka. Svi su poprilično otvoreni i spremni 

priskočiti u pomoć. Nakon četiri mjeseca boravka u Danskoj čvrsto stojim iza svoje 

odluke i svakako preporučujem. 

 

 

 

 

DOGOVORI INDIVIDUALNE KONZULTACIJE 

ULTACIJE 
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22. Studij u Copenhagenu za vrijeme pandemije  

 
Početkom siječnja prošle godine, naš polaznik Mislav uputio se u Copenhagen, glavni 

grad Danske koji je ujedno i najčešći izbor naših studenata. Mislav trenutno studira 

Service, Hospitality and Tourism Management na Copnhagen Busines Academy, a u 

svojoj priči osvrnuo nam se i kada se javila želja za odlaskom, ali i kako sada izgleda 

studirati u Danskoj za vrijeme pandemije. 

 

Odluka za studij u Kopenhagenu pala je već tijekom početka maturantske godine, 

iako mi je glava bila u maturi, mislima sam već biciklirao Copenhagenom. 

Prije samog odlaska, dovoljno rano sam se informirao kako bi prijava bila što 

uspješnija, a tomu mi je naravno najviše pomogla BHV agencija. Premda sam se u 

pojedinim trenucima dvoumio o preseljenju, jer ipak je to najveći korak u životu 

kojeg sam do sad napravio, već sad čvrsto mogu reći da je to jedna od najmudrijih 

odluka koju toplo preporučujem svim mojim prijateljima, poznanicima i vama 

čitateljima. Prilikom informiranja oko bilo kojih nedoumica tu je bio BHV Education 

koji je svojim obavještajnim radom uspio približiti sliku o tome kako je to studirati u 

inozemstvu. Osim prijašnje posjete fakultetu, mogu reći da ta dva faktora su 

presudno donijela odluku. 

 

Pri upisu sam se paralelno pozabavio onim u Hrvatskoj u slučaju ako ne upadnem u 

Dansku i već tada sam zapravo osjetio razliku u kojoj mi se više dopala ona danska 

varijanta. Ponajviše sam proces gdje za Dansku ste odabrani metodom najboljeg 

kandidata uzimajući u obzir ocjene, izvannastavne aktivnosti, znanje engleskog jezika 

i slično, dok je u Hrvatskoj presudna ta decimala u uspjehu. Nakon svih predanih 

dokumenata uslijedilo je dugo i nestrpljivo čekanje, no isplativo! Poslije prihvatnog 

pisma sve emocije su bile pomiješane, od suza mojih bližnjih do vlastitog uzbuđenja 

kao ono pred maturalcem u srednjoj. Nisam bio ni svjestan što se događa i koliko 

dugo ću biti udaljen od meni najmilijih, no s obzirom da vrijeme leti toliko brzo bio 

sam prije nazad za praznike nego sto sam i uopće otišao. 

Trenutno sam već jednu godinu u Kopenhagenu i zasad imamo samo riječi hvale i 

preporuke budućim ”inozemcima”. 

Zašto Danska? Bez obzira na to nesretno vrijeme, puno više pozitivnih faktora igraju 

ulogu o odluci ostanka u jednoj od najsretnijih zemalja svijeta. Tu je poznata 

stipendija koju svi strani državljani iz EU koji odrade minimalno 43 sata mjesečno 

dobiju, a ona uz plaću pokrije i više nego dovoljno za moje osobne potrebe. Ako se 

predomišljate studirati u glavnom gradu ili primjerice Aarhusu ili Alborgu imajte na 

umu opcije koje su vam otvorene uspoređujući primjera te gradove, pritom najviše 

mislim na posao koji vam je potreban za stipendiju. Osim SU-a (stipendija), uvjeren 

sam da ma za koji god grad se odlučili dobit ćete vrhunsku edukaciju jer danska 

sveučilišta broje za jedna od boljih barem u Europi. 

 

Iako na prvu ne zvuči melodično, danski jezik sam zavolio već nakon mjesec dana 

učenja istog. Jezčni tečaj je besplatan pod uvjetom da platite polog u iznosu 2.000 

DKK koji vam budu vraćeni nakon svakog položenog modula. Možda zvuči smiješno, 

no definitivno jedna od jednostavnijih stvari je pretvaranje valuta, danska kruna je 

gotovo jednaka kao i hrvatska kuna stoga ne morate mozgati prilikom kupnje vašeg 

novog bicikla. Bicikl je najčešće prijevozno sredstvo te sam ga kupio čim sam stigao u 

Dansku. 
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